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PROTOKÓŁ NR LXVII/2023 
 
z LXVII Sesji Rady Miejskiej w Złocieńcu, odbytej w dniu 26 października 2023 roku. 

 W Sesji uczestniczyło 15 Radnych, co stanowi 100 % składu osobowego Rady. 
 
W Sesji udział wzięli: 

- Burmistrz Złocieńca – Pan Krzysztof Zacharzewski, 
- Skarbnik Gminy – Pani Żaneta Mirowska, 
- Sekretarz Gminy – Pan Leszek Modrzakowski. 

 
Obradom przewodniczył: Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu Pan Mirosław 
Kacianowski. 
 
Protokołowała – Kierownik Biura Rady Miejskiej Pani Dorota Kowalczyk. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej - Pan Mirosław Kacianowski: 
Wysoka Rado ! 
Szanowni Państwo ! 
Chciałbym poinformować, że przebieg dzisiejszej sesji jest transmitowany na żywo  
i nagrywany. Każdy kto chciałby zabrać głos w trakcie sesji będzie to rozumiane, jako 
wyrażenie zgody na publikację jego wizerunku w przestrzeni publicznej.  
 
 
Punkt 1: Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
 
Otwarcia LXVII Sesji RM dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej - Pan Mirosław 
Kacianowski (godz. 15:00). Powitał Radnych i zaproszonych na obrady gości.  
Proszę Państwa, 13 października na Cmentarzu Komunalnym w Złocieńcu pożegnaliśmy 
Zasłużonego dla Miasta i Gminy Złocieniec Porucznika Armii Krajowej, Pana Tadeusza 
Lenarta.  W związku z tym, proszę o powstanie i uczczenie minutą ciszy. 
Dziękuję bardzo. 
 
Następnie Przewodniczący stwierdził prawomocność obrad – 100% składu Rady (na sali było 
obecnych 15 Radnych).  
 
 
Punkt 2: Ustalenie porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Pan Mirosław Kacianowski: 
Radni wraz z zawiadomieniami o terminie Sesji otrzymali w załączeniu porządek obrad. 
Rada może wprowadzić zmiany do porządku obrad bezwzględną większością głosów 
ustawowego składu Rady, (musi być co najmniej 8 Radnych “za” wprowadzeniem zmiany). 
Głosuje się każdą zmianę oddzielnie. 
 
Propozycje zmian porządku obrad: 
ZMIANA I: W punkcie 6 w podpunkcie 3) druk nr 764 zastępuje się drukiem 764A; 
 
Pani Żaneta Mirowska (Skarbnik Gminy): 
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Szanowni Państwo, 2 tygodnie to bardzo długi okres czasu i jak zwykle przyszły jakieś 
dodatkowe środki. Pojawiły się kolejne dofinansowania. W międzyczasie doszła jeszcze 
dotacja na wybory, dlatego też pojawia się aktualizacja. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu w głosowaniu jawnym imiennym (15 głosów oddano „za”,  
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) przyjęła ww. zmianę do porządku 
obrad.  
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem ww. zmiany - lista głosowania imiennego stanowi załącznik 
do protokołu.  
 
ZMIANA II: Do punktu 6 po podpunkcie 13) dodaje się podpunkt 14) w brzmieniu: 
„zmieniającą uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej gminy Złocieniec na lata 
2023 – 2030 – druk nr 777;”; 
 
Pani Żaneta Mirowska (Skarbnik Gminy): 
W Międzyczasie pojawiła się konieczność wprowadzenia dodatkowych środków na 
prowadzoną przez nas inwestycję. I te środki są pokryte w pewnej części z rezerwy 
inwestycyjnej, a pewnej części z wolnych środków. Jeżeli zwiększamy deficyt wprowadzając 
wolne środki, musimy poprawić WPF i dlatego też ona się w tym momencie pojawia, a poza 
tym pojawiają się nowe dofinansowania i występuje przedłużenie niektórych zadań, realizacji 
niektórych zadań do roku 2024, dlatego też one pojawiają się w WPF-ie w załączniku numer 
2. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu w głosowaniu jawnym imiennym (15 głosów oddano „za”,  
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) przyjęła ww. zmianę do porządku 
obrad.  
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem ww. zmiany - lista głosowania imiennego stanowi załącznik 
do protokołu.  
 
ZMIANA III: Do punktu 6 po podpunkcie 14) dodaje się podpunkt 15) w brzmieniu: „w 
sprawie udzielenia przez Gminę Złocieniec pomocy finansowej dla Powiatu Drawskiego w 
formie dotacji celowej na dofinansowanie realizowanego przez Powiat Drawski zadania – 
druk nr 778;”; 
 
Pan Krzysztof Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
Zrealizujemy wspólną inwestycję razem z powiatem drawskim i dotychczasowe rozmowy i 
działania formalizujemy tą uchwałą przystępując do działania i rozdzielając obowiązki 
między miasta. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu w głosowaniu jawnym imiennym (15 głosów oddano „za”,  
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) przyjęła ww. zmianę do porządku 
obrad.  
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem ww. zmiany - lista głosowania imiennego stanowi załącznik 
do protokołu.  
 
ZMIANA IV: Do punktu 6 po podpunkcie 15) dodaje się podpunkt 16) w brzmieniu: 
„zmieniająca uchwałę w sprawie zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 
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restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub 
znajdującym się w gminnej ewidencji zabytków położonym na obszarze gminy Złocieniec – 
druk nr 779;”; 
 
Pan Krzysztof Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
Z racji otrzymania dofinansowania z funduszu rządowego na remont kościoła jesteśmy 
zobligowani przed przystąpieniem do takich prac podjąć taką uchwałę, która daje nam 
możliwość wsparcia. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu w głosowaniu jawnym imiennym (15 głosów oddano „za”,  
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) przyjęła ww. zmianę do porządku 
obrad.  
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem ww. zmiany - lista głosowania imiennego stanowi załącznik 
do protokołu.  
 
ZMIANA V: Do punktu 6 po podpunkcie 16) dodaje się podpunkt 17) w brzmieniu: „w 
sprawie udzielenia przez Gminę Złocieniec pomocy finansowej dla Powiatu Drawskiego w 
formie dotacji celowej na dofinansowanie realizowanego przez Powiat Drawski zadania – 
druk nr 781.”; 
 
Pan Piotr Jurski (Przewodniczący komisji zdrowia, spraw społecznych i bezpieczeństwa 
publicznego): 
Powiat drawski wystąpił z pismem do Pana Burmistrza Złocieńca z prośbą o wspólne 
współfinansowanie inwestycji budowy chodnika drogi 1092 Z w miejscowości Stare 
Worowo. Koszt całej inwestycji to ponad 700 tys. Powiat otrzymał dofinansowanie w 
wysokości 80% tej inwestycji, więc ok. 560 tys. i zwraca się z prośbą do Burmistrza, aby 
pozostałą kwotę podzielić równo między powiat, a gminę. Całkowita dopłata ze strony gminy 
Złocieniec, dopłata do budżetu powiatu oczywiście, to jest 70 tys. 500 zł z kawałkiem. Jest to 
dosyć drobna kwota. Ja tylko przypomnę, że jest to kwota, wydaje mi się tak nieznaczna, że 
na pewno Pani Skarbnik znajdzie w przyszłorocznym budżecie, w przyszłorocznym budżecie, 
zaznaczam, kwotę 70 tys. na sfinansowanie tak ważnej i potrzebny dla mieszkańców Starego 
Worowa inwestycji, ponieważ tam... To nie jest remont chodnika, a po prostu chodnika 
brakuje. Z moich szacunków między 30, a 70 osób mieszka w rejonie tego chodnika i oni nie 
mają możliwości nawet uciec z jezdni, gdy jedzie samochód, tam jest skarpa przez jakieś 100 
metrów. Uważamy, że tak niewielka kwota na podniesienie bezpieczeństwa grupy 
mieszkańców jest jak najbardziej zasadna i wniosek podpisała cała komisja, jednogłośnie, 
zdrowia. 
 
Pan Krzysztof Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
Ja tylko chciałem powiedzieć, zwracając się... Powołując się na to pismo, że Starosta zwrócił 
się do nas z prośbą, może nie z prośbą, mając na uwadze... Może inaczej. Powiat drawski 
przystępuje do realizacji zadania pod nazwą "Budowa chodnika droga w miejscowości Stare 
Worowo", które otrzymało dofinansowanie z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg w ramach 
programu Poprawa Bezpieczeństwa Niechronionych Uczestników Ruchu. Szacowana wartość 
zadania 750 tys. Zadeklarowana kwota finansowana z Rządowego Funduszu Dróg, 80% 
wartości inwestycji, co stanowi kwotę 564 tys. 600 mając na uwadze wieloletnie partnerstwo  
z Gminą Złocieniec Powiat Drawski zwraca się z prośbą o współfinansowanie realizacji 
zadania. Z racji tego, że powiat nie pytał się gminy na etapie przygotowania dokumentacji o 
współfinansowanie, samodzielnie złożył wniosek, też bez pytania o deklarację gminy 
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Złocieniec na dofinansowanie tego zadania. A zazwyczaj przy każdych wspólnych zadaniach 
takie rozmowy są. Dzisiaj będziemy też głosować nad porozumieniem z powiatem na zadanie 
inne. I też wiedząc o tym, że nie było takich rozmów, a w WPF-ie powiatu cała kwota jest 
zapisana, zabezpieczona, więc myślę, że jako to jest zadanie powiatowe to deklarowanie tutaj 
z naszej strony pieniędzy w momencie kiedy nie musimy tego robić, a wiedząc o tym, że 
sytuacja jest taka, że wiele zadań potrzebuje naszego finansowego wsparcia na zadania tutaj 
gminne, a jest to zadanie powiatowe, więc nasze stanowisko jest takie, że jeśli nie musimy 
wydawać pieniędzy, a zadanie zostanie zrealizowane, no to nie róbmy tego. Jeśli będzie taka 
potrzeba, że powiat zwróci się do nas już w sytuacji, kiedy rozstrzygną się przetargi, że 
potrzebuje naszego wsparcia, okazuje się, że jeszcze będzie jakiś, jest tam jakiś problem, to 
jest zadanie, które będzie w przyszłym roku, więc myślę, że nie trzeba na tym na tym etapie 
podpisywać... Znaczy gwarantować tego, że te pieniądze muszą być zabezpieczone. Na 
pewno nie dopuścimy do tego, żeby tego chodnika nie było. Natomiast nie chcę już 
przeznaczać pieniędzy w momencie, kiedy te pieniądze są gdzieś już zabezpieczone, 
zagwarantowane i tak jak na samym początku, tak myślę, że tego typu korespondencja 
powinna się pojawić w momencie, kiedy jest przygotowanie do zadania, a nie kiedy jesteśmy 
na ostatnim etapie i wtedy stara się od nas wziąć deklarację. Na pewno, wiem o tym, że te 
zadania i wiele innych jest do zrealizowania, ale myślę, że powinniśmy przed przystąpieniem 
do realizacji budżetu w uzgodnieniach, które też zawsze co roku z Radnymi dyskutujemy, 
będzie to jedno z zadań, które ma być wpisane, wtedy będziemy ustalać, czy dofinansowanie 
tak czy nie, czy będą inne pomysły, bo też realizujemy zadania powiatowe, z których 
chociażby deszczówkę, tutaj, w centrum miasta, gdzie realizujemy i też z tego tytułu od 
powiatu nie bierzemy pieniędzy, bo uważamy, że na ten moment nie jest to potrzebne. Więc 
myślę, że sformalizowanie w momencie, kiedy nie ma jeszcze takiej potrzeby, nie ma takiego 
ciśnienia, jest tylko wstępne deklaracja. To może deklarujmy, że będziemy wspierać? A 70 
tys. jest kwotą, z którą naprawdę wiele rzeczy można zrobić. 
 
Pani Żaneta Mirowska (Skarbnik Gminy Złocieniec): 
Szanowni Państwo, chciałam nawiązać do słów Pana Radnego, że to nie ja znajdę te 
pieniądze, tylko to Państwo uchwalacie budżet i tak naprawdę odpowiedzcie sobie teraz na 
pytanie, czy nie znając ani prognozowanej kwoty dochodów na rok 2024, ani prognozowanej 
kwoty wydatków na 2024 rok.  Proponowałam ostatnio na komisji budżetowej, też wspomnę 
Państwu jeszcze, pod koniec dzisiejszej sesji, propozycja spotkania z Państwem, tego 3 
listopada, abyśmy zobaczyli resztę budżetu. Nie wiem czy Państwo pamiętacie, że w zeszłym 
roku, po złożeniu, okazało się, że brakuje 20 mln. Kiedy zaczęliśmy ciąć, zastanawiać się, 
które zadania mają wejść, które nie, udało się łatwo znaleźć 10 mln. 10 mln było kolejnym 
trudnym zadaniem. I teraz tak, czy chcemy decydować już dzisiaj? Czy wynika z tego, że nie 
ma nacisku tak naprawdę, że musimy dzisiaj zdecydować, co z tą uchwałą? Czy nie wolimy 
poczekać do momentu, aż usłyszymy, że tak? Nie wiem, okaże się. Ja szacuję, że będzie 
brakowało gdzieś 25 do 30 mln między dochodami, a wydatkami. I czy nie chcemy poczekać, 
wspólnie się spotkać, tak jak zrobiliśmy to w zeszłym roku i ustalić? Nie wiem, to zadanie 
przechodzi, to nie przychodzi, to zadanie wchodzi. I tak naprawdę wtedy zdecydujemy, co 
dalej. Zresztą zobaczycie Państwo, że na dzisiejszej sesji i w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej zadania, które wejdą i będą realizowane w 2024 roku, jest to kwota ponad 5 mln 
500 tys. z czego naszych środków własnych już musimy dołożyć 1 mln 200 tys. żeby móc to 
zrealizować. Pamiętajcie też, że w przyszłym roku zaczynamy spłatę obligacji. To jest na 
dzień dobry 2 mln 600 tys. więc też musimy znaleźć na to środki. Doszedł nam jeszcze jeden 
oddział, w sumie doszło nam przedszkole, przedszkole i żłobek, i to prywatne. Tutaj też się 
pojawiła kwota dotacji, która będzie szła z naszego budżetu. Wstępnie jest to mniej więcej 1 
mln zł. Kolejne wydatki, które na pewno będą większe, to są wzrost pensji minimalnej dla 



6 
 

pracowników. To jest bardzo duży koszt, a dla naszego budżetu jeszcze większy. I tak 
naprawdę z tego, co zdążyłam się zorientować, to wszędzie jest więcej. W szkołach jest 
więcej, ZOK chce więcej. To będzie trudne zadanie dla nas, żeby spiąć ten budżet. Dotacja 
dla klubów sportowych, OSP, tak że wydaje się 70 tys. - niedużo, ale za chwilę znaleźć te 70 
tys. to będziemy się zastanawiali czy... Nie wiem, zrezygnować z funduszu sołeckiego. Nie 
zrezygnujemy, bo jest uchwała, 
 
Pan Piotr Jurski (Przewodniczący komisji zdrowia, spraw społecznych i bezpieczeństwa 
publicznego): 
Ja przedstawię źródło dochodu. 
 
Pani Żaneta Mirowska (Skarbnik Gminy Złocieniec): 
Chciałabym, żeby Państwo się po prostu dobrze zastanowili, czy akurat dzisiaj, koniecznie 
dzisiaj musi zapaść ta decyzja, dopóki nie znamy i nie wiemy, jaka jest sytuacja i ile będzie 
tych dochodów, bo to jest ważne. A mówię, sami wiemy, jak było trudno spiąć ten budżet. 
 
Pan Piotr Jurski (Przewodniczący komisji zdrowia, spraw społecznych i bezpieczeństwa 
publicznego): 
Jeżeli Pani Skarbnik w przyszłorocznym budżecie, rozumiem, ciężka sytuacja, nie znajdzie 
tych pieniędzy, ja przedstawi kwoty, źródła. Gdzie dochody dla gminy Złocieniec przewyższą 
70 tys.  pewną stuprocentową, trzymajcie mnie za słowo. Natomiast tej sprawy i tej uchwały 
dzisiaj by nie było, gdyby nie moje pytanie na komisji bezpieczeństwa, bo tak, głównie 
chodzi o komisję bezpieczeństwa, gdzie zadałem pytanie Panu Burmistrzowi. Czy jest szansa, 
Panie Burmistrzu, czy jest szansa na to, że gmina Złocieniec przystąpi? Powiedział Pan - 
Absolutnie nie. Teraz zmienił Pan zdanie, mówi Pan coś innego, bo na to jest uchwała. Panie 
Burmistrzu, powiedział Pan na komisji zdrowia, że gmina nie przystąpi do tej inwestycji. 
Panie Przewodniczący, czy można by oddać głos teraz np. przedstawicielowi Starego 
Worowa? Jest Pan Sołtys widzę, żeby powiedział chociaż dwa słowa, tak jak to się zwykle 
odbywa. Mieliśmy tutaj mównicę i pozwalał Pan zabrać głos. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Oczywiście nigdy nie blokuje dostępu do mikrofonu, chyba, że ktoś się wygłupia, jak to miało 
miejsce parę lat temu. Ale zanim oddam głos przedstawicielom sołectwa, to Pan Burmistrz 
chce zabrać głos poza kolejnością. Ma prawo. Proszę. 
 
Pan Krzysztof Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
Bardzo nie lubię, bo to jest brak szacunku do pracy tutaj, tego zespołu, który pilnuje i trzyma 
ten budżet, że pojawia się bez uzgodnienia jakiegokolwiek wcześniejszego sytuacja, że 
stajemy pod murem i ktoś mówi albo dajesz, albo nie dajesz. Nie chodzi tutaj o 5, 50 czy 5 
mln, ale też o zasadę, że do tej pory przez te 5 lat było tak, że decyzje podejmowaliśmy 
wspólnie i tak jak mówię, akurat dzisiaj się składa, że mamy porozumienie, na mocy którego 
podjęliśmy razem decyzję, uzgodniliśmy koszty, podział tego wszystkiego i ta sytuacja jest 
jasna, i czytelna od samego początku. Jeśli na komisji dostaję informację, że powiat złożył 
wniosek, dostał pieniądze. 
 
Pan Piotr Jurski (Przewodniczący komisji zdrowia, spraw społecznych i bezpieczeństwa 
publicznego): 
Przed komisją Pan dostał pismo. Panie Burmistrzu proszę mówić prawdę. Dostał Pan pismo 
tydzień przed komisją. No proszę nie mówić takich rzeczy, że Pan się dowiedział na komisji. 
Panie Burmistrzu. 
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Pan Krzysztof Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
Nie. Od Pana się dowiedziałem, że gmina musi tylko 70 tys. wyłożyć, bo inaczej zadanie nie 
będzie wykonane. Ja powiedziałem, że w takiej sytuacji nie wchodzimy w program, w rzeczy, 
w finansowanie, w którym ktoś nas do czegoś zmusza i to jest emocjonalne działanie. Dalej 
potwierdzam, że nie powinno być tak, że jeśli poważnie mówimy o wielu wydatkach, za które 
jesteśmy odpowiedzialni, to nie możemy być zaskakiwani akurat, czy to będzie, czy to 
tydzień wcześniej, czy dwa tygodnie wcześniej by to było, to te same emocje się pojawiały, 
bo jest to związane z tym, że gramy na emocjach patrz, emocje związane z mieszkańcami 
naszej gminy. I my jako gmina musimy wyłożyć pieniądze, chociaż tak naprawdę jest to 
zadanie powiatowe i to powiat jeśli chciałby naszego dofinansowania, to powinien się 
zwrócić do nas o to, że przygotowujemy wniosek. Staramy się o to, żeby zagwarantować np. 
współfinansowanie zadania. Była rozmowa na ten temat, jakie zadanie chcielibyśmy 
sfinansować w ramach środków, które są w programach rządowych, najbliższe. No i 
oczywiście padło tam, że dla nas jedną z najważniejszych inwestycji jest droga z Nowego 
Worowa do Bolegorzyna, bo jest naprawdę w fatalnym stanie i druga droga ze Złocieńca do 
Darskowa, oczywiście kwestia dokumentacji, przygotowania, ale są to zadania, które, jeśli 
ktoś zadaje pytania, to odpowiedź nasza akurat jest taka i taka wypowiedź została do Starosty 
wysłana. Natomiast później dowiedzieliśmy się, że na liście rankingowej znalazł się chodnik 
w Starym Worowie. Nie jest to z naszej strony działanie przeciwko Staremu Worowu. 
Równie dobrze na każdej innej wsi, każde inne zadanie miałoby taką samą sytuację, że bez 
nas uzgadnia się coś, co później próbuje się w takiej atmosferze jak dzisiaj wywołać pewien 
chaos, który tak naprawdę nie robi nam jakby dobrych motywacji do wspólnego działania i 
wspólnego podejmowania decyzji. My oczywiście bierzemy pod uwagę to, że jeśli ta uchwała 
przejdzie, jeśli Państwo będziecie, uważacie, że tak będzie, no to oczywiście tak będzie. W 
żaden sposób. Ja na ten moment tylko wiem, że jeśli Powiat sam podjął decyzję, że złożył 
wniosek, zabezpieczył na to pieniądze, to ja się z tego cieszę, że Powiat zrealizuje te zadania 
bez udziału naszych pieniędzy. I w ten sposób rozumiem, że jeśli tak to wykonał, to ja wiem, 
że te 70 tys. mogę przeznaczyć na inne zadania. Jeśli będzie problem, że tych pieniędzy nie 
będzie, cokolwiek jeszcze się zdarzy, to wtedy będziemy rozmawiać o tym, że zadanie jest w 
jakiś sposób... Być może nie do zrealizowania, ale to już jest rozmowa pomiędzy nami, kiedy 
ten problem wystąpi. Na razie szykujemy się do budżetu. Nie wiem, jak on będzie wyglądał i 
też jakie zadania będziemy, jako Rada, Wy będziecie ustalać, które zadania będą szły do 
realizacji. I to tylko i wyłącznie chodzi o to, że jeśli nie musimy wydawać 75 tys. to nie 
wydajemy. Jeśli trzeba będzie wydać, no to wtedy wydajemy. Co będzie, jeśli na przykład te 
pieniądze, które otrzymaliśmy w ramach projektu rządowego, zostaną cofnięte? A zadanie 
będzie w trakcie realizacji. Wtedy nie trzeba będzie wydać 70 tys. To być może 50% z kwoty 
całości. Różne scenariusze są możliwe. Na razie możemy gdybać, ale myślę, że rozmawianie 
w październiku o zadaniu, które ma być realizowane w przyszłym roku, ma jeszcze tyle 
możliwości, tyle scenariuszy, że myślę, że niekoniecznie powinniśmy cisnąć, żeby dzisiaj na 
ten temat gwarantować współfinansowanie, kiedy mamy tyle niewiadomych, więc może 
zostawmy to do tego, żeby po spotkaniach Rady przygotować wszyscy wiecie, wszyscy 
zapewne macie takie same zdanie, że ta inwestycja i każda inna ma tak samo ważne znaczenie 
dla mieszkańców w różnych częściach, że warto z każdego pomysłu, w którym to 
dofinansowanie, szczególnie tak duże, starać się to realizować, bo będzie to jakby ze 
zmniejszonym kosztem dla nas, ale też dla mieszkańców rozwiązaniem pewnego problemu. 
To nie jest problem Starego Worowa. Każda wieś ma tyle problemów, że warto byłoby się 
pochylić nad nimi i je rozwiązać. Akurat pretekstem jest ta droga, ten chodnik, ten kawałek 
chodnika w tej miejscowości. I to chodzi bardziej o tę zasadę, że pilnujemy tego, żeby nie 
wydawać pieniędzy, których na razie nie musimy wydawać, bo ktoś sobie już, nie ktoś, tylko 
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Powiat Drawski już sobie te pieniądze w budżecie przeznaczył na to zadanie. I tylko o to 
chodzi. 
 
Pan Piotr Jurski (Przewodniczący komisji zdrowia, spraw społecznych i bezpieczeństwa 
publicznego): 
Ja tylko dodam, że dzisiaj jeżeli podejmiemy uchwałę, jutro jest taka sama, bliźniacza 
uchwała na sesji Rady Powiatu. Jeżeli te uchwały zostaną podjęte i zostanie podpisane 
porozumienie, to w ciągu miesiąca będzie ogłoszony przetarg. Tak, to nie jest kwestia na 
przyszły rok, bo przetarg będzie ogłoszony w tym roku i zadanie pójdzie do realizacji jeszcze 
w tym roku, być może z wykonaniem przyszłym i oczywiście z zapłatą przyszłym roku. 
 
Pani Żaneta Mirowska (Skarbnik Gminy Złocieniec): 
Szanowni Państwo, jeżeli jutro ma być podjęta uchwała na sesji Rady Powiatu, to ja wam 
powiem, że w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu na to zadanie, czyli budowa 
chodnika w miejscowości Stare Worowo, bezpieczeństwo na drogach - ogólnie jest 
zabezpieczona kwota 705 tys. 750,13 zł. Limit na 2023 jest to 564 tys. 600,10 zł plus na 2024 
co już pokazują, czyli zabezpieczają w przyszłym roku, sam Powiat, bez naszego 
porozumienia jeszcze w tym momencie kwotę 141 tys. 150,03 zł. I tak analizując, znaczy 
wyjaśniając dokładnie. Mamy dokładnie analogiczną sytuację w przypadku dotacji dla 
Powiatu na rondo Ceramików z oświetleniem, ulica Chopina i do tego walka z dojazdami. I 
nam dzisiaj pojawia się w WPF-ie naszym, po czym następnie pojawia się uchwała w sprawie 
udzielenia dotacji. I to zobowiązuje, upoważnia Burmistrza i mnie do podpisania tego 
porozumienia. W momencie, jeżeli my nie mamy w wieloletniej prognozie finansowej dotacji 
na te 70 tys. o których mówi Pan Radny, a pojawi się ta uchwała na udzielenie dotacji, to i tak 
to nas nie upoważnia do podpisania. Więc tutaj jedna uchwała będzie wykluczała drugą. A 
poprawa WPF-u to nie jest 10 minut. Tak że zastanówcie się Państwo czy nie przeczekać 
właśnie, zobaczyć jak się zamknie nam ten projekt budżetu i wtedy zdecydować, i podjąć tę 
uchwałę z pełną świadomością, że albo nas na to stać, albo nas po prostu na to nie stać. No ale 
to tylko taka moja sugestia. 
 
Pan Waldemar Bolt (Sołtys Starego Worowa): 
Dzień dobry, Waldemar Bolt, Sołtys Starego Worowa. Panie Burmistrzu, Wysoka Rado, 
chodnik w Starym Worowie jest już wałkowany kupę lat. Składam wnioski do budżetu od lat. 
Powiat w tym momencie udzielił, jest dotacja na chodnik, Gmina ma dołożyć 70 tys. Jeżeli w 
dniu dzisiejszym, projekt nie zostanie przegłosowany, to nigdy to nie będzie przegłosowane. I 
chodnika jak nie było, tak nie będzie. Ludzie jak w niebezpieczeństwie chodzili tą drogą i tak 
dalej będzie. Tego chodnika w ogóle nie było i go nie będzie. Druga sprawa, jest do 
przełożenia chodnik. Burmistrz wie dokładnie który. Dziurawy, robili przewierty tam, 
podziurawili. Wnioski do budżetu nic nie dają. Absolutnie. Tak że szanowni Radni do was 
prośbę mam. Zagłosujcie za. I z góry wam za to  dziękuję. 
 
Pan Krzysztof Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
Chciałam powiedzieć, że ten chodnik razem z drogą nie jest nasz. To jest droga powiatowa, 
więc inwestycje są powiatowe i wszelki ruch powinien... Te wszystkie słowa powinny być 
adresowane do starosty, nie do nas. Ja po raz kolejny chciałem się zapytać, gdzie jest w tym 
piśmie, które otrzymaliśmy, zapis, że jeśli nie podejmiemy tej uchwały teraz, to zadanie nie 
będzie wykonane? Więc... Czegoś takiego nie ma. Więc jeśli mielibyśmy informację, że 
Starosta przesyła, że nie mają pieniędzy i potrzebują naszego wsparcia, to wtedy mamy 
informację, że czegoś się nie da. Natomiast... 
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Radny Piotr Jurski: 
Wejdę brutalnie w słowo, Panie Burmistrzu, zakończmy tę dyskusję. W piśmie jest napisane, 
że jeżeli damy 70 tys. to będzie zrobione. Dziękuję. 
 
Pan Krzysztof Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
Przeczytam. Mając na uwadze wieloletnie partnerstwo z gminą Złocieniec, Powiat drawski 
zwraca się z prośbą o współfinansowanie realizacji wyżej wymienionego zadania. Czytać ze 
zrozumieniem. Dziękuję. 
 
Radna Elżbieta Frankowska: 
Padła propozycja ze strony Pana Jurskiego, że jeżeli my zapoznamy się..., ja rozumiem Pana 
Burmistrza i także rozumiem mieszkańców Starego Worowa, bo to jest nasza gmina i też nasz 
chodnik. Jeżeli przełożymy to, poczekamy na to spotkanie, przeanalizujemy wszystko, czy 
możemy tę propozycję tej uchwały przenieść na przyszły miesiąc? 
 
Radny Piotr Jurski: 
Próba podjęcia rozmowy z Panem Burmistrzem była, Wyraził zdanie, że absolutnie nie 
robimy tego, więc jeżeli Pan Burmistrz mówi na komisji przy 4 członkach komisji, 
protokołowane, mówi, że absolutnie nie przystępujemy do tej realizacji. Nad czym mamy 
dyskutować? Bardzo proszę, Panie Przewodniczący, o przejście do głosowania. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Dobrze, to jeszcze zapytamy Pana Burmistrza. To, o co Pan Radny pytał na komisji, już przy 
całej Radzie. Panie Burmistrzu... Czy podtrzymuje Pan tamto stwierdzenie, czy może zmienił 
Pan zdanie? A może źle Pan został zrozumiany? Proszę o wyjaśnienie. 
 
Pan Krzysztof Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
Szanowni Państwo, jeśli dostaję informację, że muszę to zrobić, bo jak nie dam 70 tys. to 
wtedy zadanie nie zostanie zrobione. Ja powiedziałem, że jeśli ja jestem stawiany pod ścianą i 
coś muszę zrobić, to ja po prostu się wycofuję z tego. Nie wiem, nie podejmuję tematu. Jest 
także działanie emocjonalne, bo zostałem wywołany w sytuacji, w której nie chciałem. A 
poza tym nie chcę podejmować decyzji finansowych i to nie prywatnych jakby... W ataku, że 
albo coś muszę zrobić, albo nie. Jest tak, że to nie ja podejmuję decyzję, ale sposób podejścia 
do dyskusji i rozmowy sprawia, że jeśli ktoś sam jakby finansuje projekt, bez konsultacji 
składa ten wniosek o dofinansowanie i tą dotację dostaje, to z pełną konsekwencją ma 
świadomość, że również ma pieniądze na zrealizowanie tego zadania, więc zwracanie się z 
prośbą, albo powołując się na wieloletnie partnerstwo jest prośbą o dofinansowanie. Tutaj 
jest, to zupełnie inaczej brzmi aniżeli musisz to zrobić, bo jak nie, to ci mieszkańcy nie 
wybaczą, w tym kontekście. Oczywiście na spokojnie, teraz bez emocji, bez przekrzykiwania, 
twierdzę, że to zadanie przy takiej formule, że jeśli będzie taka możliwość, że bez tych 
naszych pieniędzy się nie obędzie, żeby zadanie zostało zrealizowane, to będziemy 
rozmawiać, negocjować, ale nie w atmosferze takiej, bo to są zadania, które za każdym razem 
są realizowane po uzgodnieniach i technicznym przygotowaniu, i takich porozumieniach. 
Deklaruję, że jeśli powiat będzie miał problemy finansowe i nie będzie miał pieniędzy na to, a 
w WPF-ie te pieniądze na to zadanie ma, to naprawdę te 70 tys. mamy gdzie indziej 
spożytkować wiedząc o tym, że właściciel tej drogi może to zadanie wykonać we własnym 
zakresie, bo podjął tę decyzję w momencie kiedy składał wniosek i kiedy nie potrzebował 
naszej deklaracji, więc wiem o tym, że on podjął tą decyzję w taki sposób, że był tego 
świadomy. To nie jest to, że nie chce chodnika, to jest to, że jeśli nie muszę dawać 70 tys. zł 
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to ja te 70 tys. razem z wami przeznaczę na coś, co jest równie ważne. I tylko tyle. Nie ma 
tutaj żadnych złych emocji, żadnych złośliwych rzeczy. Po prostu taka jest rzeczywistość. I 
tylko. Dziękuję. 
 
Pani Żaneta Mirowska (Skarbnik Gminy Złocieniec): 
Szanowni Państwo. Tak jeszcze tylko dla ciekawości. Jeżeli spojrzymy na budżet powiatu, 
budżet powiatu drawskiego, to widzimy, że przy większych, dużo większych dochodach niż 
nasze. Ich deficyt jest dużo mniejszy. My mamy ponad 10 mln deficytu, oni mają na ten 
moment 7 700. Składając każdy wniosek. Tak samo w naszym przypadku, jeżeli składamy 
wniosek o dofinansowanie bez znaczenia jaki to jest program oświadczamy, że w momencie 
otrzymania dofinansowania mamy bądź zabezpieczymy wkład własny. I to jest takie nasze 
oświadczenie. Więc tutaj, tak jak mówię, w tej wieloletniej prognozie finansowej widać, że 
oni oświadczyli i zaplanowali te środki na przyszły rok. Ja bym, tak jak już wspomniałam, 
poczekała bym z tą uchwałą. Żebyście zobaczyli tego 3 listopada jak wygląda nasz budżet i 
tak naprawdę to wy decydujecie, i to wy wtedy powiecie "Dobra, rezygnujemy z tego, 
wchodzi to" i z pełną świadomością. Dziękuję. 
 
Pan Krzysztof Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
Na koniec już na koniec już tylko powiem, że udział z PIT-u każdego z nas jako mieszkańców 
w dużej części idzie do budżetu, naszego budżetu gminnego. Ale też musicie wiedzieć o tym, 
że część z PIT-ów zasila budżet powiatu drawskiego i między innymi są to pieniądze, które 
też od czasu do czasu powinny dać nam pewien zwrot tego, co tam płacimy. Dziękuję. 
 
Radny Jarosław Sobczak: 
Panie Burmistrzu, tak troszeczkę abstrahując od tematu, to chciałbym zauważyć jakie skutki 
finansowe dla budżetu gminy przynosi przekładanie różnego rodzaju inwestycji na rok 
następny i następny, i następny. Proszę mi przypomnieć jakie kwoty były zabezpieczone np. 
na parkingi? Które są realizowane w tej chwili, jakie kwoty były pierwotnie przeznaczone, a 
jaki jest koszt budowy tych parkingów dzisiaj? 
 
Pan Krzysztof Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
Mogę tylko powiedzieć, że każdy przetarg, który jest finalizowany to jest koszt około 20%-
30% więcej od kwoty, którą zakładaliśmy, ale staramy się to zrealizować tak, jak 
powinniśmy. Ja też jeszcze przy okazji powiem, bo w podobnym czasie w tym roku 
Zakończyliśmy budowę chodnika w Stawnie, w miejscowości gdzie mieszkam i my jako 
gmina mieliśmy przeznaczone przez ileś tam lat pieniądze na remont tego chodnika, i w 
budżecie mieliśmy w granicach 40 tys. zł jak dobrze pamiętam. Być może Państwo też 
pamiętacie, że te kwoty były... Mniejsze? One stały tam 20 ileś, ale to były kwoty i co roku 
my tę kwotę mieliśmy zabezpieczoną na to, żeby ten chodnik w Stawnie zrobić. Zrobiliśmy 
go w tym roku, po 5-6 latach, biorąc dotację, dając dotację powiatowi nasz koszt 315 tys. 
Nasz wkład. Gdybyśmy zrobili to dużo wcześniej to też jakieś koszty byśmy uniknęli. Więc 
tak, Powiat zrobił tak, ale to też mówię, nie mówiąc np. o zakresie działań na ulicy 
Brzozowej, przecież mieliśmy tylko pozbyć się kałuży, która była tam przy blokach i też 28 
tys. bodajże taki był koszt zrobienia tam chodnika, drogi, poradzenia sobie z problemem. 
Natomiast koszt końcowy wyszedł chyba z ponad 7 mln zł. Jest to skala rzeczy, która niestety 
jest nie do przewidzenia. Wiem, że należy to zrobić, ale też pod uwagę trzeba wziąć, że nie na 
wszystko jesteśmy w stanie zabezpieczyć tą podwyższoną kwotę. Dlatego naprawdę staramy 
się nie musząc wydawać złotówki gdzieś, to ją trzymać przy sobie, bo naprawdę wiemy na co 
będziemy musieli wydać albo na co będziemy potrzebować tych pieniędzy. 
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Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Widzę, że odbiegamy od tematu. Natomiast chciałbym tylko zwrócić uwagę, że przełożenie 
podjęcia tej uchwały o miesiąc nie spowoduje wstrzymania, bądź opóźnienia inwestycji. 
Dobrze, czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos na ten temat? Jeżeli nie, to... Możemy 
przystąpić do głosowania? A więc przystępujemy. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu w głosowaniu jawnym imiennym (12 głosów oddano „za”,  
2 głosy „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący się”) przyjęła ww. zmianę do porządku obrad.  
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem ww. zmiany za wyjątkiem Radnych: Zbigniewa Albiniaka i 
Mirosława Kacianowskiego, którzy byli przeciwni oraz Radnej Elżbiecie Frankowskiej, która 
wstrzymała się od głosu - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu.  
 
 
ZMIANA VI: Do punktu 7 po podpunkcie 2) dodaje się podpunkt 3) w brzmieniu: 
„Wojewodę Zachodniopomorskiego – druk nr 780.”. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Do Rady Miejskiej wpłynęło pismo od Wojewody Zachodniopomorskiego, który działając na 
podstawie artykułu 24h, ustęp 6 i 12 ustawy o samorządzie gminnym sprawdził oświadczenia 
majątkowe Pana Burmistrza oraz moje. To wszystko jest do wglądu w biurze Rady. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu w głosowaniu jawnym imiennym (15 głosów oddano „za”,  
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) przyjęła ww. zmianę do porządku 
obrad.  
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem ww. zmiany - lista głosowania imiennego stanowi załącznik 
do protokołu.  
 
 
Punkt 3: Przyjęcie Protokołu z LXVI Sesji Rady Miejskiej w Złocieńcu.  
 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu Pan Mirosław Kacianowski: 
Protokół z LXVI Sesji został Państwu Radnym wysłany drogą elektroniczną. Czy Państwo 
Radni mają jakieś uwagi do Protokołu? Jeśli nie ma uwag to przystępujemy do głosowania. 
 
Rada Miejska, w głosowaniu jawnym imiennym (15 głosów oddano “za”, 0 głosów 
“przeciw”, 0 głosów “wstrzymujących się”) – przyjęła Protokół Nr LXVI/2023 z LXVI Sesji 
Rady Miejskiej w Złocieńcu, odbytej w dniu 27 września 2023 roku.  
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem Protokołu z LXVI sesji  - lista głosowania imiennego stanowi 
załącznik do protokołu.  
 
 
Punkt 4: Sprawozdanie Burmistrza Złocieńca z pracy w okresie międzysesyjnym – druk 
nr 761. 
 
 
Pan Krzysztof  Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
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Mijający czas datowany od ostatniej sesji Rady Miejskiej we wrześniu najbardziej związany z 
wyborami parlamentarnymi. W gminie Złocieniec zagłosowało 66,2% uprawnionych. Oddano 
głosy 35,42% na Prawo i Sprawiedliwość, 33,71% na Koalicję Obywatelską, 12,69% na 
Trzecią Drogę, 8,27% na Lewicę i 6,94% na Konfederację. Przez wojewodę ogłoszony został 
konkurs na najbardziej aktywną gminę pod względem frekwencji. Do najlepszego wyniku 
brakowało nam 0,14%. Jednakże ze względu na przekroczenie progu frekwencji powyżej 
60% otrzymaliśmy przyrzeczenie od Wojewody Zachodniopomorskiego otrzymania 250 tys. 
zł na działalność kół gospodyń wiejskich oraz 250 tys. zł na działalność klubów sportowych. 
Czekamy na dalsze wytyczne. W tym czasie otrzymaliśmy również wsparcie finansowe ze 
strony rządowej na zwiększenie puli wkładu własnego w budownictwo mieszkaniowe w 
kwocie 2 mln 188tys. zł, które wpłynąć ma na przygotowanie stabilnego montażu 
finansowego budowy mieszkań przy Alei Piastów. Otrzymaliśmy potwierdzenie 
dofinansowania rządu na wdrożenie systemu indywidualnej segregacji odpadów w kwocie 2 
mln zł. W ramach drugiego naboru wsparcia finansowego zabytku złożyliśmy wniosek i 
otrzymaliśmy dofinansowanie do remontu kościoła Najświętszej Marii Panny w kwocie 833 
tys. zł, które przekażemy parafii do wykorzystania. Otrzymaliśmy wsparcie rządowe na 
wymianę oświetlenia tradycyjnego na LED, będącego własnością Gminy Złocieniec w 
kwocie 139 tys. zł. Na remont świetlicy wiejskiej w Darskowie otrzymaliśmy wsparcie w 
wysokości 1 mln 600 tys. zł. Na wymianę nawierzchni ulicy Zdobywców Wału Pomorskiego 
otrzymaliśmy wsparcie w kwocie 165 tys. zł. Miejmy świadomość ryzyka, że to tylko 
wstępna promocja dofinansowania i jakiekolwiek działanie podlega podejmowaniu 
dodatkowego ryzyka przy zmianie władzy, która obecnie następuje. Trwają prace nad 
realizacją inwestycji. Budowa sieci wód opadowych w centrum Złocieńca prace projektowe 
nad budową sieci wod-kan do Siecina. Wymiana okien w Urzędzie Miejskim na kwotę 
wsparcia 430 tys. zł. Wymiana nawierzchni, ulica 3 Pułku Piechoty. Końcowe prace 
adaptacyjne budynku przy przedszkolu w Nowym Worowie na lokale mieszkalne. Budowa 
Domu Seniora na osiedlu - w budowie. Budowa pomostu na Gęsiej Łączce w Cieszynie, 
przebudowa parkingu przy ulicy Sikorskiego, podłączenie do sieci wód opadowych ulicy 
Wielkopolskiej i Szczecińskiej. Odbyło się walne zgromadzenie członków zakładu 
ciepłowniczego. Podjęta została decyzja o obniżce cen za ciepło na ten sezon o 30% na rzecz 
mieszkańców. Informuję, że gmina realizuje na swoim terenie wsparcie mieszkańców 
programem "Czyste Powietrze" pomagając w otrzymaniu dofinansowania na wymianę 
systemu ogrzewania przez osoby prywatne. W niedługim czasie planujemy wejście w 
program "Ciepłe Mieszkanie", w którym dofinansowaniem objęte mogą być wspólnoty 
mieszkaniowe. Przy tej okazji zachęcamy mieszkańców do podłączania się do miejskiej sieci 
cieplnej, która staje się najbardziej konkurencyjnym rozwiązaniem finansowym w 
eksploatacji ogrzewania. Chciałbym poinformować o uruchomieniu 6 listopada, na dwa 
tygodnie, bezpłatnej testowej komunikacji autobusowej. Za darmo będziemy testować 
elektryczny autobus. Trasa w wyznaczonych godzinach będzie przecinać miasto z Budowa na 
osiedle Pomorskie oraz ulicy Gronowską z Zatorzem. Punktem przesiadkowym będzie 
parking przy 3 Pułku Piechoty. Jeśli mieszkańcy będą korzystać z tego transportu, usprawni to 
komunikację do ważnych punktów miasta, takich jak ośrodek zdrowia, sklep, cmentarz, 
szkoły czy kościół. To zastanowimy się nad wdrożeniem tego pomysłu w życie miasta. W 
międzyczasie odbyły się uroczystości z okazji Dnia Edukacji Narodowej, w których chętnie, 
jak zawsze uczestniczymy, podkreślając przy tym, jak ważną rolę w życiu każdego z nas 
odgrywa porządna edukacja. Bardzo dużo uwagi z naszej strony idzie w kierunku inwestycji 
tworzenia sieci odprowadzania wody opadowe. Ze względu na ogromną inwestycję i 
dodatkowy zakres działań, i kosztów chcielibyśmy zadania wykonać starannie by było ładnie 
i funkcjonalnie. Dlatego prowadzimy rozmowy ze wspólnotami i właścicielami prywatnymi, 
by przy tej okazji podłączali się do sieci. Choćby z tego powodu, że jest to obowiązek 
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ustawowy obciążony karami. Natomiast przyłączenie się do sieci oprócz efektu praktycznego 
- braku kałuż, jest również powiązane ze zniesieniem opłat ze ZWiK naliczonych co miesiąc. 
W związku strefy centralnej, której jesteśmy członkami, trwają prace nad zadaniami 
poszczególnych gmin i powiatów, które czekają na uruchomienie środków unijnych. 
Wsparcie z tych funduszy naszych inwestycji znacznie wzmocniłoby rozwój gminy pod 
względem gospodarczym, jak i zrównoważenie energetyczne. Liczymy, że do końca roku 
znać będziemy wiele konkretów. Na koniec chciałbym przekazać, że uczestniczyłem w 
spotkaniach Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej Krajowego Zasobu Nieruchomości 
dotyczących budowy nowych bloków. Na najbliższej sesji, naszej sesji w listopadzie, 
przekażemy aportem dotację 2 mln 188 tys. do spółki i w najbliższym czasie będziemy mogli, 
będziecie Państwo mogli zapoznać się z wypracowanymi przez nas, wypracowanym przez 
nas modelem regulaminu przyznawania tych lokali, który w wersji ostatecznej będzie 
głosowany na sesji listopadowej. Po tych działaniach nastąpi przygotowanie i ogłoszenie 
przetargu na pierwszy blok z 30 mieszkaniami. Dziękuję. 
 
Radna Mariola Kowalska: 
Pierwsze pytanie. Na czym ma polegać indywidualna selekcja odpadów i na co są te 2 mln 
przeznaczone? Wiadomo już? 
 
Pan Krzysztof  Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
Jest to indywidualny system, w którym każdy z mieszkańców będzie miał swój kod i 
pojemniki będą otwierane tylko i wyłącznie w momencie kiedy będzie dany kod. I każdy 
wrzucając worek ze śmieciami będzie mógł być weryfikowany, czy te śmieci są zmieszane, 
czy te śmieci są segregowane. I w ten sposób będziemy walczyć z tym, żeby tych 
niesegregowanych śmieci było jak najmniej, bo będziemy płacić największe kary, a system 
będzie na razie działał tylko w części naszego miasta po to, żeby zobaczyć, jaka jest 
sprawność. Liczymy na to, że uruchomienie KPO sprawi, że uzupełnimy z pieniędzy unijnych 
ten system w taki sposób, żeby działał na terenie całego miasta. 
 
Radna Mariola Kowalska: 
Dziękuję, chociaż ja uważam, że... Dobrze, oby się powiodło. 
 
Pan Krzysztof  Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
Ja chętnie pokażę jak to wygląda w przekażę jakieś dokumenty, prezentacje. Zapraszam. Tego 
systemu nie ma w kraju. A tam gdzie jest, był pilotaż, sprawdza się naprawdę dobrze. 
 
Radny Łukasz Sołtys: 
Mam pytanie. Czy są brane pod uwagę osoby starsze 80-90 lat, nie mają telefonów albo tak 
nowoczesnych telefonów, żeby sobie tam kody QR. 
 
Pan Krzysztof  Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
Chodzi o to, że będą naklejki na worki na śmieci i ten worek i przychodząc do pojemnika 
gdzie się chce to wyrzucać, to po prostu on na ten kod się otwiera. Tam jeszcze dodatkowo 
będzie wskaźnik np. dla firmy wywożącej odpady, będzie sygnał, że np. pojemnik jest już w 
3/4 zapełniony, żeby wzięli go i wywieźli, więc system jest, myślę, mocno nowoczesny. 
 
Radna Mariola Kowalska: 
Jeszcze jedno pytanie odnośnie tego autobusu, który już od 6 listopada będzie jeździł. Ludzie 
o tym w ogóle nie wiedzą. W ogóle nie ma informacji w jaki sposób mają korzystać z tego? 
Nie wiem, na osiedlu pomorskim nie ma nic, kompletnie. 
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Pan Krzysztof  Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
Dzisiaj się dowiadujecie jako pierwsi. Mamy jeszcze trochę czasu, natomiast jest to... 
Pani Radna, jak ktoś będzie chciał myślę, że informacja pójdzie do ludzi, szczególnie jeśli jest 
to komunikacja bezpłatna. Myślę, że informacja pójdzie dzisiaj. Trwają jeszcze prace nad 
przygotowaniem miejsca do doładowania tego autobusu w PKS-ie i też podpisywanie umów. 
Natomiast system jest przygotowany. Jest to testowy, więc jakby informacje są 
przygotowywane na tyle, żeby lada dzień trafiły do mieszkańców i żeby każdy o tym 
wiedział, że coś takiego będzie. Będą godziny wyznaczone również w taki sposób, żeby te 
autobusy się przecinały i spotykały na 3 Pułku i wtedy, czy ktoś chce wjechać w inną część 
miasta, no to żeby mógł się przesiąść i tak dojechać, to będzie jeździć w takim systemie po 
mieście, taki jest plan. 
 
Radna Grażyna Kozak: 
Czy Zatorze to też będzie ulica Prusa? No właśnie, bo akurat ta ulica jest pomijana. Jak dzieci 
były dowożone do szkoły. Zawsze jest pomijana. 
 
Pan Krzysztof  Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
Prawdopodobnie będzie to tak, że będzie jechał ulicą Mirosławiecką i przy sklepie na 
Chrobrego będzie zachęcał i wracał. Tak mi się wydaje. 
 
Radny Piotr Jurski: 
Czy w związku z obniżką przez Zakład Ciepłownictwa kosztów energii cieplnej o 30 parę %. 
Czy przełoży się to na odbiorców końcowych, mieszkańców bloków? 
 
Pan Krzysztof  Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
To dotyczy właśnie odbiorców końcowych. 
 
Radny Piotr Jurski: 
Może Pan Prezes spółdzielni coś wie na ten temat? 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Nie jestem prezesem zakładu ciepłownictwa, ale chciałem tylko zwrócić uwagę, że to będzie 
obniżka taryfy, która jeszcze nie weszła w pełni w życie. Ta taryfa... No właśnie, też się 
śmiałem, ale tak to wygląda. Ponieważ zakład ciepłownictwa otrzymał taryfę, która zakładała 
wzrost o 100% kosztów ciepła. W związku z tym z tą tarczą osłonową wzrost nastąpił tylko o 
40%. I to ograniczenie wzrostu obowiązywało tylko do końca tego roku. Natomiast taryfa ta, 
zatwierdzona przez Urząd Regulacji Energetyki, obowiązuje do końca stycznia. Czyli gdyby 
nie było tej obniżki taryfy, to należałoby się spodziewać znaczących wzrostów kosztów 
ogrzewania. Ta obniżka spowoduje, że nie będzie jakichś drastycznych zmian cen ciepła. Nie 
należy spodziewać się, że o te 30% spadną koszty ciepła. To nie było tak do końca 
powiedziane.  
Bardzo Proszę Pana... Ale bardzo proszę do mikrofonu. Sesja jest protokołowana i wszystkie 
wypowiedzi muszą być nagrywane. Dlatego prosiłbym do mikrofonu. 
 
Mieszkaniec Złocieńca: 
Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Szanowni Radni, ja wam coś zaproponuję, żeby 
wymienić ten mikrofon. Bo każdy z nas, jak ja tutaj przychodzę, bardzo lubię słuchać, muszę 
być bardzo blisko. Poza tym mam kawałek kartki przygotowanej i nie mam jej jak trzymać. A 
to tylko taka uwaga, żeby wymienić ten mikrofon. Państwo macie bardzo dobre mikrofony, 
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jest ekstra. Raz, dwa raz dwa, tu trochę lepiej. Jeżeli chodzi o ciepło to dosyć długo jestem 
tym zainteresowany jako szef Wspólnoty na Staszica. I byłem dzisiaj rano w Ciepłownictwie i 
pani księgowa dała mi takie wyliczenia. Jeżeli chodzi o Wspólnotę moją, bo ja nie wiem jak 
jest w innych wspólnotach, ale cena jest taka sama. 66,46 zł.za kWh i to rzeczywiście jest 
obniżenie kJ. Ale jak zrobiliśmy taką symulację z tymi cenami, które będą obowiązywały od 
1 listopada to rachunek, który raz zapłaciłem tz. Wspólnota był na 20 tys. To teraz będzie 20 
tysięcy 700, 19 700, 19 600. więc ta, ja nie mam pretensji czy do Pana Palińskiego, czy do 
Państwa, ale tak to niestety jest, bo od 1 listopada, jeżeli wejdzie taryfa 66,46 - to znika 
rekompensata. Byśmy mieli tzn. gmina, mamy szkoły, mieszkańcy i jednostki takie jakieś 
specjalne, miały tą rekompensatę i rekompensata znika. Ona wynosiła, tak jak byśmy przy 
tych 20 tys. płacili To ona wynosiła około 5 tys. brutto w miesiącu. I tej rekompensaty nie 
będzie. I w związku z tym teraz jest ona 30%. Dlatego podawanie takiej informacji w 
internecie dla mieszkańców. Zaraz mieszkańcy też mojej wspólnoty będą mieli do mnie 
pretensje, bo przecież mówili, że 30%. A tak naprawdę będzie to najwyżej 4-5% jeżeli chodzi 
o płatność. My się nie martwimy, bo mamy nadpłatę, ale ci którzy nie mają nadpłaty to będą 
musieli albo zostawić te stawki, które w tej chwili płacą za ciepło albo ewentualnie nawet 
zwiększyć bo nie wiem jak to będzie wyglądało. Tak że, jest taka prośba, żeby za szybko o 
tych obniżkach nie mówić bo to ludzie szybko łapią, optymistycznie, a później się okazuje, że 
to wcale nie jest obniżka. Dziękuję bardzo. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Czyli potwierdził Pan to, co ja powiedziałem. 
 
Mieszkaniec Złocieńca: 
A co Pan powiedział? 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Będzie można odtworzyć w internecie wypowiedź. Jeśli ktoś z Państwa chciałby do 
sprawozdania Pana Burmistrza coś dodać? Tylko chciałbym zauważyć, że wyniki wyborów w 
Złocieńcu są bardzo podobne, zbliżone do wyników ogólnokrajowych. Możemy powiedzieć, 
że Złocieniec to jest taka Polska w pigułce. 
 
Radna Elżbieta Frankowska: 
Panie Burmistrzu, chodzi o to przyłącze do deszczówki. Mieszkańcy indywidualnie będą 
dołączać się, tak? To koszty jakie są? 
 
Pan Krzysztof  Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
Koszt przyłączenia jest ustalony, że to jest kwota 4 tys. 800 zł. To zupełnie inaczej, jeśli to 
wspólnota działa, ale inaczej jeśli to są odbiorcy indywidualni, tak jak przy ulicy Krętej i 
dlatego też wprowadzone są takie możliwości, sposoby, żeby jak najmniej tych wpustów u 
nas zrobić tak, żeby te koszty jakoś ograniczyć. Właściwie ustawowo jest tak, że każdym 
momencie, jeśli jest sieć deszczowa, to musi się do niej przyłączyć. I jesteśmy teraz na tym 
etapie, że możemy po prostu jakoś. My możemy jako gmina wyłożyć, natomiast możemy 
rozłożyć te opłaty też w taki sposób, jeśli da się to zrobić, wykonać. Jesteśmy na etapie 
rozmów tam, gdzie te sieci idą, zależy nam, żeby to połączyć i wtedy te drogi, które będą na 
nowo robione, nie były ruszane przez lata, żebyśmy co jakiś czas jakąś dziurę robili w 
asfalcie, bo coś tam wylatuje. Przykładem też jest między innymi tutaj Wolności przed 
urzędem, że zdecydowaliśmy się również na to, by te rury, które tam były wymienić na nowe, 
położyć po to, żeby też nie czyhać z losem w taki sposób, że jakaś awaria by się pojawiła, 
musielibyśmy krótko cieszyć się tą przyjemnością, że cokolwiek zrobiliśmy. Jeśli chodzi o te 
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koszty, staramy się rozmawiać też głównie są to wspólnoty, ale ta woda, która spływa na 
ulice, na chodniki, to fajnie by było, żeby ta woda była zebrana i też trafiła tam, gdzie 
powinna. To są takie założenia, te wszystkie techniczne rzeczy możem ustalać indywidualnie. 
 
 
Punkt 5: Sprawozdania ustne komisji problemowych Rady Miejskiej w Złocieńcu z 
pracy w okresie międzysesyjnym. 
 
 
Radna Grażyna Kozak (Przewodnicząca komisji rewizyjnej): 
Komisja rewizyjna odbyła jedno posiedzenie w dniu 12 października 2023 roku w temacie 
kontroli wykorzystania w 2022 roku środków finansowych z budżetu gminy Złocieniec 
przeznaczonych dla Złocienieckiego Ośrodka Kultury. 
Wyjaśnień udzielali: 
1) Pani Beata Lichwa (Główna Księgowa Złocienieckiego Ośrodka Kultury); 
2) Pani Monika Kuczyńska-Kochana (Pracownik Złocienieckiego Ośrodka Kultury). 

Komisja sporządziła protokół końcowy po sprawdzeniu sprawozdania rocznego z wykonania 
planu finansowego Złocienieckiego Ośrodka Kultury za 2022 rok, do którego nie wniosła 
żadnych uwag, a wręcz przeciwnie. Chcemy właśnie tutaj powiedzieć, że Komisja chciałaby 
bardzo pochwalić Panią Księgową, która wręcz wzorowo miała wszystko dopięte na ostatni 
guzik. Naprawdę było bardzo ładnie i nawet jak byśmy chcieli, to nie mieliśmy się do czego 
przyczepić. 
 
Radna Monika Kuczyńska-Kochana: 
Ale nie chcieliście? Zobowiązuje się przekazać te słowa, chociaż pewnie słyszą. 
 
Radna Grażyna Kozak (Przewodnicząca komisji rewizyjnej): 
To najlepiej przekazać Pani Kierownik, Pani Dyrektor, żeby podwyżkę dała, albo jakąś 
nagrodę. 
 
Radna Monika Kuczyńska-Kochana: 
Nie ma sprawy. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
 I wtedy każdy będzie chciał być kontrolowanym przez komisję rewizyjną. 
 
Radny Andrzej Jankowski (Przewodniczący komisji skarg, wniosków i petycji): 
Komisja skarg, wniosków i petycji odbyła jedno posiedzenie w dniu 6 października 2023 
roku, podczas którego przeanalizowała skargę na Burmistrza Złocieńca, a następnie 
przygotowała projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza 
Złocieńca. Projekt tej uchwały znajduje się w porządku obrad dzisiejszej Sesji. 
 
Radny Zbigniew Albiniak (Przewodniczący komisji rozwoju gospodarczego i budżetu):  
Komisja rozwoju gospodarczego i budżetu odbyła jedno posiedzenie w dniu 24 października 
2023 roku w tematach: 
1. Analiza i opiniowanie projektów uchwał. 
2. Sprawy bieżące. 

W posiedzeniu komisji udział wzięli: 
1) Pan Krzysztof Zacharzewski - Burmistrz Złocieńca; 
2)  Pani Żaneta Mirowska – Skarbnik Gminy Złocieniec. 
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Komisja zaopiniowała pozytywnie 3 projekty uchwał: 
1) w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy Złocieniec na rok 2023 – druk nr 764A; 
2) zmieniającą uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej gminy Złocieniec na 

lata 2023 – 2030 – druk nr 777; 
3) w sprawie udzielenia przez Gminę Złocieniec pomocy finansowej dla Powiatu 

Drawskiego w formie dotacji celowej na dofinansowanie realizowanego przez Powiat 
Drawski zadania – druk nr 778. 

 
Radny Piotr Jurski (Przewodniczący komisji zdrowia, spraw społecznych i bezpieczeństwa 
publicznego): 
Komisja zdrowia, spraw społecznych i bezpieczeństwa publicznego odbyła jedno posiedzenie 
w dniu 19 października 2023 roku. 
Tematy:  
1. Analiza i opiniowanie projektów uchwał. 
2. Sprawy bieżące. 

W posiedzeniu udział wzięli: 
1) pracownicy M-GOPS w Złocieńcu: Pani Justyna Jakubowska i Pani Wioletta Smolich;  
2) Pan Waldemar Bolt (Sołtys Starego Worowa); 
3) Mieszkaniec Starego Worowa 

Komisja omówiła cztery projekty uchwał: 
1) w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i 

specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług 
opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych warunków 
częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania oraz 
szczegółowych warunków przyznawania usług sąsiedzkich, wymiaru i zakresu usług 
sąsiedzkich oraz sposobu rozliczania wykonywania takich usług przez Miejsko - 
Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Złocieńcu – druk nr 765; 

2) w sprawie zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy społecznej, o których 
mowa w art. 96 ust. 2 ustawy o pomocy społecznej, będących w zakresie zadań 
własnych gminy Złocieniec – druk nr 766; 

3) w sprawie podjęcia zadania z zakresu pomocy społecznej wynikającego z rozeznanych 
potrzeb gminy Złocieniec w zakresie zapewnienia uczniom i dzieciom posiłku – druk nr 
767; 

4) w sprawie podwyższenia kwot, o których mowa w art. 8 ust. 1 pkt 1 i 2 ustawy z dnia 
12 marca 2004 r. o pomocy społecznej, uprawniających do zasiłku celowego – druk nr 
768. 

Komisja przygotowała projekt uchwały w sprawie udzielenia przez Gminę Złocieniec 
pomocy finansowej dla Powiatu Drawskiego w formie dotacji celowej na dofinansowanie 
realizowanego przez Powiat Drawski zadania (dotyczy budowy chodnika w Starym 
Worowie). 
 
Radny Mateusz Waszczyk  (Przewodniczący komisji edukacji, kultury, sportu i turystyki): 
Komisja edukacji, kultury, sportu i turystyki nie obradowała. 
 
Radna Barbara Pawłowska (Przewodnicząca komisji wsi i rolnictwa): 
Komisja wsi i rolnictwa nie obradowała. 
 
Radny Mirosław Kacianowski (Przewodniczący komisji organizacyjnej): 
Komisja organizacyjna odbyła jedno posiedzenie w dniu 12 października 2023 roku w 
tematach: 
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1. Sprawy organizacyjne związane z przygotowaniem sesji, która odbędzie się w dniu  
26 października 2023 roku. 

2. Sprawy różne.  
W posiedzeniu udział wziął Burmistrz Złocieńca – Pan Krzysztof Zacharzewski. 
Komisja organizacyjna zaopiniowała pozytywnie następujące projekty uchwał: 
1) w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi w gminie Złocieniec – druk nr 762; 
2) w sprawie wyboru jednej z określonych w art. 6j ust. 1 i 2  ustawy o utrzymaniu czystości 

i porządku w gminach metod ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi w przypadku nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy, 
ustalenia stawki takiej opłaty, stawki opłaty za pojemnik lub worek o określonej 
pojemności, przeznaczony do zbierania odpadów komunalnych na terenie nieruchomości, 
stawki opłaty podwyższonej oraz ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi – druk nr 763; 

3) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 
umowy dzierżawy – druki nr: 769; 770, 771, 772, 774; 

4) w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Złocieńca – druk nr 773. 
Komisja przekazała do zaopiniowania dla komisji problemowych pozostałe projekty uchwał, 
które są tematem dzisiejszej sesji. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu) ogłosił 10 minut 
przerwy. 
Po przerwie Przewodniczący wznowił obrady. 
  
 
Punkt 6: Podjęcie uchwał: 
1) w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi w gminie Złocieniec – druk nr 762; 
 
 
Pani Ewelina Florczak (Kierownik Referatu Gospodarki Odpadami i Ochrony Środowiska): 
Dzień dobry, Szanowni Państwo. Ze względu na ustalenie stawki opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi na terenie gminy Złocieniec za rok, od domku letniskowego lub innej 
nieruchomości wykorzystywanej na cele rekreacyjno-wypoczynkowe, niezbędne jest 
ustalenie terminu uiszczania opłat, które zgodnie z ustawą będą w formie ryczałtu. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (15 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr LXVII/619/2023 w 
sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi w gminie Złocieniec. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
 
Punkt 6: Podjęcie uchwał: 
2) w sprawie wyboru jednej z określonych w art. 6j ust. 1 i 2  ustawy o utrzymaniu 

czystości i porządku w gminach metod ustalenia opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi w przypadku nieruchomości, na których zamieszkują 
mieszkańcy, ustalenia stawki takiej opłaty, stawki opłaty za pojemnik lub worek 
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o określonej pojemności, przeznaczony do zbierania odpadów komunalnych na 
terenie nieruchomości, stawki opłaty podwyższonej oraz ryczałtowej stawki opłaty 
za gospodarowanie odpadami komunalnymi – druk nr 763; 

 
 
Pani Ewelina Florczak (Kierownik Referatu Gospodarki Odpadami i Ochrony Środowiska): 
Stawka ryczałtowa za domek letniskowy bądź inną nieruchomość wykorzystywaną na cele 
rekreacyjno-wypoczynkowe została ustalona na kwotę 204 zł. Stawka opłaty podwyższonej, 
jeżeli ktoś nie wypełnia obowiązku segregacji odpadów wynosi 408 zł. Zostało to wyliczone 
na podstawie iloczynu pięciu pojemników, które każdy z nas powinien posiadać na 
nieruchomości razy stawki za pojemnik, razy przyjęta ilość miesięcy przebywania na takich 
nieruchomościach - 3. I zostało wyliczone 203,7 zł w zaokrągleniu wychodzi 204 zł, płatne z 
góry do 20 kwietnia każdego roku. 
 
Mieszkaniec Złocieńca: 
Proszę Państwa, tak generalnie jestem emerytem i chodząc po mieście, przeglądając różne 
rzeczy, szczególnie zainteresowałem się odpadami komunalnymi. I po samych takich 
wyliczeniach, bo są tu pewne wyliczenia ludzi, którzy płacą za nieczystości. Jest tam jakiś 
system, który wykazuje, że w Złocieńcu za nieczystości płaci 12 tys. z groszami. 12 tys. 300 
osób. Z takich wyliczeń, nawet ostatnich, wziąwszy pod uwagę osoby uprawnione do 
głosowania, to było 11 tys. 627 osób. Doliczyłem do tego 1979 osób, młodzieży, od 0 do 14 
lat. Według danych oczywiście z miasta, to jest w mieście 566 osób mieszka na wsi. Tych 
dzieciaków od 0 do 14 to razem jest 14 tys. 166 osób, które ewentualnie powinni płacić za 
nieczystości, nie 12-13. W ogóle, jest spora ilość mieszkańców Złocieńca, co to jest ponad 15 
tys. 15, 300 - 15, 500. Stąd moje pytanie dlaczego przyjmuje się 12 tys? 12 tys. 247. Jeżeli 
ktoś będzie mógł mi odpowiedzieć teraz od razu, to możemy było lepiej, bo tak było mi 
łatwiej dalej mówić. Jeżeli nie, to będę kontynuował. 
 
Pani Ewelina Florczak (Kierownik Referatu Gospodarki Odpadami i Ochrony Środowiska): 
To są dane z systemu, to jest liczba ludzi zadeklarowanych. To niech Pan nie wylicza osób, 
które są uprawnione do głosowania, bo za dzieci również ponosimy opłaty aa gospodarowanie 
odpadami. 
 
Mieszkaniec Złocieńca: 
To przed chwilą mówiłem. 
 
Pani Ewelina Florczak (Kierownik Referatu Gospodarki Odpadami i Ochrony Środowiska): 
Dlatego system Respons pokazał nam, że na dzień wyliczania uchwały, uchwała o stawkach 
została przyjęta na sesji 29 czerwca. W tej uchwale wprowadzamy zmianę odnośnie domków 
letniskowych. Wprowadzamy opłatę ryczałtową za domki letniskowe. 
 
Mieszkaniec Złocieńca: 
Takie ogólne pytanie do Państwa, czy wy się zgadzacie z tym, czy nie? Jeżeli mieszka 15 tys. 
15,5 tys. ludzi w Złocieńcu. Zakładam, że osoby, które skończyły 14 lat, a nie mają 18, że się 
uczą jednak w Złocieńcu, to i tak zostaje około... 14 tysięcy 166 osób powinno złożyć 
deklarację. Teraz tak, czy te osoby nie złożyły deklaracji, jeżeli nie złożyły, to ktoś musi 
dopilnować, żeby złożyli. Jak to zrobić? Powiedzcie, jak to zrobić, bo my ci, którzy mają, 
powiedzmy, mamy te pojemniki ziemne, gdzie pamiętam, jak Pan Burmistrz montował te 
pojemniki, to wtedy mówił również tak, że te pojemniki będą miały odpowiednie czujniki i te 
samochody z ZGM nie będą wcześniej przejeżdżały niż będzie pełny. A ja wiem, że to są 
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wybierane pół worka z tej ziemi, jedna trzecia worka bo jest plan, bo jest plan. Plastiki, a u 
nas plastiki są puste, ale oni musieli pojechać. Miał być taki, ja pamiętam, jak Pan o tym 
opowiadał. Miał być taki sygnał, że pojemnik jest pełny i że można po niego przyjechać. 
Niestety to się nie sprawdza. Też mam pytanie odnośnie tych 2 mln 100. Jeżeli to ma być 
jakaś nowa rzecz w Złocieńcu i dotyczyć powiedzmy niewielkiej grupy ludzi, bo te 2,1 mln to 
jest niewielka kwota, prawda, tam 4,7 mln prawie co roku składamy się na te koszty, na 
odpady. To być może pomyśleć o tym, żeby unowocześnić te, które są, prawda? Na osiedlu u 
Pana Przewodniczącego są pozamykane, ale mnóstwo leży tam jakichś tapczanów, stolików, 
różnych rzeczy. I to jest też odbierane wtedy, kiedy jest na to czas, czyli kiedy jest termin, raz 
na trzy miesiące. Jeżeli to są rzeczy zbierane raz na 3 miesiące, to później ktoś  wrzuca 
zdjęcie z ulicy Chrobrego i tam jest syf. Jest bałagan, jest radość, że złapaliśmy faceta, który 
tam narzucał śmieci. Ale ja np. na ulicę Drawską. Tamtędy chodzę na spacery i tam leżą 
śmieci już z 2 miesiące. Tam gdzie robili widziałem jak rzucali worki po cemencie, po tych 
różnych zaprawach, wrzucali do makulatury Nie wiem, czy dzisiaj to jeszcze leży, bo nie 
sprawdzałem ale mam zdjęcia z różnych terminów. I to dalej leży. Nikt tego nie sprząta, nikt 
tego nie kontroluje. Wydaje mi się, że też może z tych dwóch 2,1 mln zł przeznaczyć jakieś 
pieniądze na takie rzeczy, żeby ktoś tego pilnował, żebyśmy te miasto mieli bardziej czyste 
niż jest. A w tej chwili powiem jak jest u mnie, na Stasica. Ja czterech ludzi przyłapałem, że 
przywozili śmieci, swoje nieczystości. Pytałem dlaczego, a oni, że im się worki skończyły. Ja 
rozumiem, musiałby Pan więcej worków kupić, musiał więcej zapłacić i wtedy byśmy my nie 
musieli za to płacić. 
 
Pani Ewelina Florczak (Kierownik Referatu Gospodarki Odpadami i Ochrony Środowiska): 
Jeżeli mogę, to chciałabym Panu powiedzieć, że jeżeli worków Panu zabraknie, może Pan 
zawsze przyjść do Referatu Gospodarki odpadami. Worków mamy u nas zapas i dajemy 
mieszkańcom. To jest pierwsza rzecz. Jeżeli Pan zauważa nieprawidłowości, należy to 
natychmiast zgłaszać do straży miejskiej. Jeżeli chodzi o nieporządek na ulicy Chrobrego, 
Pan został ukarany, bo dla nas podrzucanie odpadów i robienie śmietnika wokół śmietnika nie 
jest żadnym wyjaśnieniem, bo istnieje na terenie gminy Punkt Selektywnej Zbiórki Odpadów 
Komunalnych, który jest czynny codziennie od godziny 7 do 14:30, ale jest również czynny w 
każdą sobotę. Tam Państwa zapraszamy. Jeżeli chodzi o kwotę, którą pobieramy na odpady 
komunalne, jest to kwota, która zgodnie z ustawą może być przekazana tylko i wyłącznie na 
zagospodarowanie odpadów komunalnych, na usuwanie dzikich wysypisk śmieci oraz na 
edukację ekologiczną. Z tej opłaty nie możemy pobrać opłaty na inne przedsięwzięcia. Jeżeli 
chodzi o indywidualny system segregacji odpadów na te 2 mln dofinansowania, które 
otrzymaliśmy, tak jak powiedział Pan Burmistrz, będziemy królikiem doświadczalnym, a 
weszliśmy w to ze względu na to, że gmina z roku na rok osiąga coraz gorsze wskaźniki 
recyklingu. Za co, w tym roku, za 2020 rok dostaliśmy 55 tysięcy kary. Myślę, że w 
przyszłym roku będzie to około 130 tysięcy i też ponosimy za to odpowiedzialność wszyscy, 
tak samo Pan, jak i my. 
 
Mieszkaniec Złocieńca: 
Dziękuję bardzo za wyjaśnienie. Proszę Pani, chodzi o to, że 20 czerwca tego roku Rada 
podjęła uchwałę o podwyżce 3 zł dla indywidualnych, a jeżeli nie segregują to 64. I argument 
był taki, że nie robimy selekcji. My robimy selekcję. Dlaczego się karze tych ludzi, którzy 
robią selekcje? Trzy złote to nie jest dużo, ale jeżeli jest pięcioro dzieci, no to już jest trochę, 
co nie? Więc ja rozumiem to Pani tłumaczenie o te worki to ja o tym wszystkim wiem, co 
Pani mówiła. Chodziło o to, że przyjechał facet z prywatnej posesji i zostawił to. Tu jest takie 
wyjaśnienie, że za worki nie musi płacić. To znaczy, że był leniwy. Generalnie ja wiem, że... I 
tak te śmieci generalnie on miał opłacone, bo coś, wolał gdzieś tam zgłosić, wcale nie mam 



21 
 

do niego pretensji, że on tutaj przywozi, no bo ale... Ale jak stawia pod pojemniki, jak stawia 
pojemniki to już jest niedobrze. Czy PSZOK to jakaś osobna, Instytucja? 
 
Pani Ewelina Florczak (Kierownik Referatu Gospodarki Odpadami i Ochrony Środowiska): 
PSZOK to jest Punkt Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych, na który może Pan 
przywieźć każdą posegregowaną frakcję odpadów. Nie rozumiem pytania. 
 
Mieszkaniec Złocieńca: 
Ale to jest osobne przedsiębiorstwo? To pod Urząd miasta podlegają? 
 
Pani Ewelina Florczak (Kierownik Referatu Gospodarki Odpadami i Ochrony Środowiska): 
Nie, tworzą to ZGM jako nasz oferent, który że tak powiem, odbiera od nas odpady 
komunalne, wygrał przetarg na odbiór i transport odpadów. 
 
Mieszkaniec Złocieńca: 
A kto ustala ceny dla PSZOK-u? 
 
Pani Ewelina Florczak (Kierownik Referatu Gospodarki Odpadami i Ochrony Środowiska): 
Ale na PSZOK może Pan przywieźć odpady za darmo. 
 
Mieszkaniec Złocieńca: 
Ale jak się przywozi, to kto ustala cenę? PSZOK pobiera cenę. 
 
Pani Ewelina Florczak (Kierownik Referatu Gospodarki Odpadami i Ochrony Środowiska): 
Oczywiście, za zmieszane odpady budowlane i z tym się zgodzę. 
 
Mieszkaniec Złocieńca: 
Ale też jeżeli zgłoszę, że mam do przewiezienia wersalkę do PSZOK-u, to oni wezmą 50 zł 
za... 
 
Pani Ewelina Florczak (Kierownik Referatu Gospodarki Odpadami i Ochrony Środowiska): 
Za transport, proszę Pana. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Pan chyba myli pojęcia, PSZOK to jest miejsce, gdzie to jest kawałek placu składowego w 
firmie ZGM. To nie jest żadna instytucja. 
 
Mieszkaniec Złocieńca: 
Ale są tam ceny ustalone. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Nie ma tam żadnych cen. 
 
Mieszkaniec Złocieńca: 
Kto ustala ceny, które stosuje PSZOK? 
 
Pani Ewelina Florczak (Kierownik Referatu Gospodarki Odpadami i Ochrony Środowiska): 
Za transport ZGM, bo to ZGM swoim własnym transportem przyjedzie do Pana i na terenie 
miasta odbierze tą kanapę z domu, a jeżeli Pan zawiezie to sam swoim własnym transportem, 
to PSZOK nie ma prawa od Pana wziąć opłaty za tą kanapę. 
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Mieszkaniec Złocieńca: 
Nie mam regulaminu przy sobie PSZOK-u, ale tam były takie ceny. No przecież nie 
wymyślam. Jeżeli wezmę ten worek, który oni dają np. na gruz, jeżeli ten gruz jest zmieszany, 
czyli... to kosztuje 500 złotych. 
 
Pani Ewelina Florczak (Kierownik Referatu Gospodarki Odpadami i Ochrony Środowiska): 
Proszę Pana. Gruz zmieszany to nie jest odpad komunalny. My ponosimy opłatę tylko za 
frakcje odpadów, które są odpadami komunalnymi. 
 
Mieszkaniec Złocieńca: 
No dobrze, ale kto tę cenę ustalił na 500 złotych? 
 
Pani Ewelina Florczak (Kierownik Referatu Gospodarki Odpadami i Ochrony Środowiska): 
Oni, bo oni go muszą przetransportować bezpośrednio na składowisko odpadów. Oni nie 
mają zezwolenia na składowanie tych odpadów u siebie. Oni muszą je zawieźć bezpośrednio 
albo na stacje przeładunkową do Mielenka, albo do ATF, w zależności od tego, gdzie jest 
bliżej. I to jest kwota za zagospodarowanie i transport tych odpadów. 
 
Mieszkaniec Złocieńca: 
Ale można też przenieść ten gruz na plac PSZOK-u? 
 
Pani Ewelina Florczak (Kierownik Referatu Gospodarki Odpadami i Ochrony Środowiska): 
Jeżeli to będzie tak zwany czysty gruz, czyli gruz bez kafelek, bez różnych płyt gipsowych, 
kartonowych itd. 
 
Mieszkaniec Złocieńca: 
Dobrze, proszę Pani, tutaj są też wykazane... Są wykazane koszty PSZOK-u 45 tys. bo tu 
takie podsumowanie jest zrobione, wszystkie koszty, które Państwo wyliczacie, czyli, 4 mln 
625 tys. 340 zł to są koszty tych odpadów komunalnych. Dzielicie Państwo to przez 12 tys. 
247 osób, które są w systemie. I wychodzi stawka 32. I między innymi, koszt 45 tys. zł. To 
czego dotyczy? Co by się miało na to składać? 
 
Pani Ewelina Florczak (Kierownik Referatu Gospodarki Odpadami i Ochrony Środowiska): 
To jest ryczałt za utworzenie i prowadzenie tego PSZOK-u. Taki mieliśmy zapis w 
specyfikacji warunków zamówienia podczas przetargu i tyle płacimy rocznie, to jest opłata 
roczna te 45 tys. czyli 3 750 brutto za miesiąc, za utrzymanie i prowadzenie tego PSZOK-u. 
Bo to jest nasza firma, która odbiera i transportuje odpady, bo zagospodarowanie mamy 
osobno. 
 
Mieszkaniec Złocieńca: 
Ja nie bardzo rozumiem. Jeżeli to jest ZGM podlega i mamy płacić dodatkowo 45 tysięcy. 
 
Pani Ewelina Florczak (Kierownik Referatu Gospodarki Odpadami i Ochrony Środowiska): 
Dlatego że ZGM jest spółką gminną, proszę Pana i ZGM jest wykonawcą umowy. On wygrał 
przetarg. Przetarg jest nieograniczony. Każdy wykonawca, który ma odpowiednie 
uprawnienia, może stanąć do przetargu i złożyć swoją ofertę. 
 
Mieszkaniec Złocieńca: 
Czy ci ludzie, którzy pracują w PSZOK-u są pracownikami ZGM, czy PSZOK-u? 
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Pani Ewelina Florczak (Kierownik Referatu Gospodarki Odpadami i Ochrony Środowiska): 
Tak, bo ZGM jako spółka wygrał przetarg. 
 
Radny Piotr Jurski:  
Czy Pan nie może podejść do Urzędu. Widać, że Pani jest osobą kompetentną. 
 
Pani Ewelina Florczak (Kierownik Referatu Gospodarki Odpadami i Ochrony Środowiska): 
Można, ja pracuje codziennie, nie mam żadnych problemów. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Ale ja bardzo proszę, żeby jednak mówić do mikrofonu, bo sesja jest nagrywana. To wszystko 
musi być nagrane i w protokole ujęte. 
 
Mieszkaniec Złocieńca: 
Rozumiem, że czas to pieniądz i trzeba jak najszybciej kończyć. Tylko, że póki jeszcze jest 
moment to naprawdę jeszcze 3 minuty i już będę kończył. Są takie dodane kwoty. 2695, 490 
tys. na podstawie 12 miesięcy. Później jest kwota 45 tys. to o co pytałem, czyli PSZOK. Jest 1 
mln 920 tys. 350 zł na podstawie podpisanej umowy i tak dalej. I teraz tak, proszę mi 
powiedzieć, czy wiadomo jest. Ilu mieszkańców płaci 64 zł? 
 
Pani Ewelina Florczak (Kierownik Referatu Gospodarki Odpadami i Ochrony Środowiska): 
Tak, ale na dzień dzisiejszy nie jestem... 
 
Mieszkaniec Złocieńca: 
Ale są te dane? 
 
Pani Ewelina Florczak (Kierownik Referatu Gospodarki Odpadami i Ochrony Środowiska): 
Oczywiście, mamy takie informacje w swojej ewidencji. Jesteśmy w stanie to weryfikować, 
na bieżąco. 
 
Mieszkaniec Złocieńca: 
Może Pani powiedzieć jakiego rzędu to są kwoty? 
 
Pani Ewelina Florczak (Kierownik Referatu Gospodarki Odpadami i Ochrony Środowiska): 
Nie, proszę przejść do referatu Gospodarki Odpadami. 
 
Mieszkaniec Złocieńca: 
Ale Proszę Pani, tutaj w tych 12 tys. 247 płatnikach po 32 złote. To są również ludzie, którzy 
prowadzą działalność, czy są tylko indywidualni? 
 
Pani Ewelina Florczak (Kierownik Referatu Gospodarki Odpadami i Ochrony Środowiska): 
To jest, proszę Pana, obliczone na podstawie indywidualnych. 
 
Mieszkaniec Złocieńca: 
Tu jest taki też wykaz, średnia masa odpadów komunalnych, 60 litrów tu jest parę pozycji. 
Bierzesz temat i nie wiesz co to jest. Co to są za kwoty? 
 
Pani Ewelina Florczak (Kierownik Referatu Gospodarki Odpadami i Ochrony Środowiska): 
O które kwoty Panu chodzi? 
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Mieszkaniec Złocieńca: 
Średnia masa odpadów komunalnych o objętości tysiąca litrów wynosi 200 kilogramów. 
 
Pani Ewelina Florczak (Kierownik Referatu Gospodarki Odpadami i Ochrony Środowiska): 
Tak, przy wyliczaniu stawki za pojemnik, gdzie mamy objęte swoim systemem 
gospodarowania odpadami nieruchomości częściowo zamieszkałe. Oni mają działalność 
gospodarczą w takim lokalu płacą stawkę za pojemnik. Stawkę za pojemnik wyliczyłam na 
podstawie odbioru, transportu, zagospodarowania każdej frakcji odpadów. Kwota, która jest 
podana, nie pamiętam, 514 złotych to jest chyba średni... Największy to jest na pewno średni 
koszt zagospodarowania odpadów zmieszanych. Musiałby Pan przyjść bezpośrednio do 
referatu. Ja Panu udzielę wszystkich informacji. 
 
Mieszkaniec Złocieńca: 
Dziękuję za wyjaśnienie. Przepraszam za przedłużanie. Obiecuję Pani, że do Pani przyjdę, bo 
myślę tak jak powiedziane, że więcej się dowiem tam. Ale generalnie, żeby się Państwo 
Radni spróbowali zainteresować tematem, bo być może za trzy miesiące będzie podwyżka o 4 
zł albo 5 zł.. No po co? Dodajmy od siebie. Dziękuję bardzo. 
 
Radna Grażyna Kozak: 
Chciałabym zapowiedzieć, że akurat te pytania nie były do Rady. W ogóle nie powinny być 
do Rady, dlatego że my naprawdę, nawet jak była ta podwyżka o 3 złote, to myśmy 
dyskutowali nad tym bardzo mocno. Wyliczenia były wszystkie. Te pytania, które akurat Pan 
zadawał, to było rzeczywiście tylko do tej Pani, mógł pójść do referatu albo napisać a nie, 
przecież my nie mamy danych ile kto płaci za to, ile płaci ten, czy ile osób płaci po 32, ile po 
64, przecież to są pytania do pracownika. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Dobrze, aby zanim ktoś zabierze głos, to ja nie wiem jakie będą pytania, w związku z czym ja 
zawsze obiecuję każdemu, że jeżeli ktoś chce zabrać głos w jakimś punkcie porządku obrad, 
pomimo tego, że nie ma trybuny obywatelskiej, każdy będzie dopuszczony do głosu, każdy 
będzie miał możliwość wypowiedzenia się i zadania pytania. Chyba, że są to osoby, które się 
wygłupiają, jak to miało miejsce około 10 lat temu, to wtedy musiałem, po prostu, wyprosić 
takich ludzi z sali obrad. Natomiast jeżeli są pytania merytoryczne, jeśli są konkretne 
wypowiedzi, to uważam, że Rada może i powinna wysłuchać mieszkańców. Tak że 
spokojnie... Proszę bardzo. Nie jestem taki straszny. 
 
Radna Mariola Kowalska: 
Ja tylko chwilę odnośnie tych znikających kilkuset, czy kilku tysięcy złocienian, to też nie jest 
tak, że tylko dzieci, które gdzieś tam się uczą od 14 do 18 lat, bo to są też osoby, które pracują 
za granicą, a ta suma podana to jest suma osób, która jest podana do deklaracji, a nie 
zameldowanych, bo... Znowu nawiążę tak troszeczkę nawiążę do tego, co kiedyś było 
mówione. Sprawiedliwe by było tak, że nawet dla tych, którzy przyjeżdżają sezonowo, tak 
dalej, żeby było rozliczenie w wodzie, ale tutaj to jest osobny temat do dyskusji. Rozliczenie 
w wodzie byłoby dużo bardziej sprawiedliwe, nie byłoby ukrywania kosztów itd. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
nie ma sprawiedliwego sposobu rozliczenia kosztów. Jakichkolwiek. Każdy sposób ma swoje 
wady i zalety. A czy to jest wada, czy zaleta, to zależy od punktu siedzenia. 
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Pan Krzysztof Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
Ja tylko chciałem powiedzieć, że to nie Burmistrz ani Rada sprawia, że śmieci jest tyle i że 
one nie są segregowane. To jest chyba albo świadome, albo nieświadome działanie 
mieszkańców, którzy ze świadomością, że każdy ten podatek musi zapłacić w formie 
podatków za te śmieci, to podrzucanie gdzieś na osiedle do innych śmietników wskazuje, że 
albo robią to na złość, albo są niedoinformowani. Ale tak czy inaczej i tak wszyscy za to 
zapłacimy razem, a cena, która jest, jest tylko i wyłącznie wypadkową kosztów, które musimy 
ponosić na zbieranie, na ten cały system zbierania tych odpadów, ich wywożenia, utylizacji, 
więc naprawdę bardzo nam zależy na tym, żeby mieszkańcy zwracali uwagę na sąsiadów, na 
tych ludzi, którzy podjeżdżają i podrzucają te śmieci. Jeśli nam pomogą zweryfikować, 
później karać, to ci ludzie będą pociągnięci do odpowiedzialności. Jeśli pójdzie to po 
kieszeni, to wtedy może nie będą tego nie robić. A % segregacji sprawia, że te kary, które 
płacimy są coraz większe i szkoda jest jak teraz wydać 50 tys. na to, żeby zapłacić karę, a nie 
np. plastik do plastików wrzucać odpowiednie frakcje do pojemników, bo to są realne 
oszczędności dla gminy, dla mieszkańców w tych opłatach, gdyby segregacja była na lepszym 
poziomie to wtedy płacilibyśmy mniej wszyscy, bo my nie możemy z tych pieniędzy 
finansować zadań. I cały czas apelujemy do tego, żeby wzajemnie też szanować siebie i też 
szanować tych ludzi, którzy segregują. To jest tak, że segreguje znaczna ilość mieszkańców, 
tylko że jest grupa ludzi, która robiąc na złość, jakby działa na szkodę całego społeczeństwa. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (15 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr LXVII/620/2023 w 
sprawie wyboru jednej z określonych w art. 6j ust. 1 i 2 ustawy o utrzymaniu czystości 
i porządku w gminach metod ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
w przypadku nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy, ustalenia stawki takiej 
opłaty, stawki opłaty za pojemnik lub worek o określonej pojemności, przeznaczony do 
zbierania odpadów komunalnych na terenie nieruchomości, stawki opłaty podwyższonej oraz 
ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
 
Punkt 6: Podjęcie uchwał: 
3) w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy Złocieniec na rok 2023 – druk nr 

764A; 
 

 
Pani Żaneta Mirowska (Skarbnik Gminy Złocieniec): 
Szanowni Państwo, po stronie dochodów wprowadzamy następujące kwoty i to są środki, 
które otrzymaliśmy z zewnątrz. Kwota 2 mln 188 tys. 569 zł jest to wsparcie ze środków 
Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa. 39 tys. 100 zł są to środki na dodatkowe 
zadania oświatowe związane z kształceniem, wychowaniem i opieką nad dziećmi uczniami 
będącymi obywatelami Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego 
Państwa. Kwota 3 tys. 11,02 zł są to środki z Funduszu Przeciwdziałania Covid-19, na 
dodatek gazowy. Kwota 1 860 zł to dotacja celowa na wyprawkę szkolną. Jeżeli chodzi o 
zmniejszenie po stronie dochodów, to kwota 439 tys. 56,43 zł są to środki z Funduszu 
Przeciwdziałania covid-19, jest to dofinansowanie inwestycji z rządowego programu 
odbudowy zabytków i tak naprawdę te dochody zmniejszamy w tym roku dokonując ich 
przeniesienia na rok następny. Są to środki na to nasze zadanie "Wymiana okien w budynku 
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Urzędu Miejskiego". Wiemy już, że nie ma szansy zrealizowania tego zadania w tym roku. 
Musi zostać ono wydłużone w terminie i zakończenie tego zadania, przeniesienie na rok 2024, 
dlatego też, jeżeli nie przedstawimy faktury w tym roku do Banku Gospodarstwa Krajowego, 
to nie otrzymamy dochodów, dlatego też przenosimy je na rok następny. Kwota 177 tys. 100 
zł są to wpływy z usług. Jest to zmniejszenie w szkole podstawowej numer 1 w związku z 
mniejszym wykonaniem dochodów z tytułu wyżywienia dzieci. W przypadku wydatków... 
Oprócz tych dochodów oczywiście, te dochody są ukierunkowane na konkretne zadania, więc 
już o tych wydatkach nie będę wspominała. Jeżeli chodzi o wydatki, to kwota 266 tys. 84,21 
zł jest to kwota na dodatkowe koszty wynikające z budowy kanalizacji deszczowej z 
odtworzeniem nawierzchni ulic i chodników, zlewni centrum i zlewni ulicy Podmiejskiej oraz 
Tkackiej w Złocieńcu. Kolejne zmiany jakie mamy. To zmniejszamy rezerwę na zadania 
inwestycyjne i inwestycje w kwocie 156 tys. 988,78 zł i tę kwotę przenosimy właśnie w tej 
wysokości na to zadanie, o którym mówiłem wcześniej, czyli do budowy kanalizacji 
deszczowej z odtworzeniem nawierzchni ulic. Kolejne zadanie, które się pojawia  w budżecie 
i w Wieloletniej Prognozie Finansowej to będzie zadanie realizowane w 2023 i 2024 roku, 
jest to wymiana posadzki w świetlicy wiejskiej w Kosobudach, cała reszta, czyli to wszystko 
co Państwo tu widzicie, to są zmiany, czyli przeniesienia między paragrafami wynikające ze 
zmian w żłobku, i tak naprawdę dwie i pół strony są to zmiany wynikające ze zmian w 
funduszu sołeckim. Niektóre zadania zostały... Jakieś kwoty resztkowe, niezrealizowane 
zadania i sołectwa jeszcze wystąpiły z wnioskami, żeby tu przenieść, tam dołożyć, 
wprowadzić jeszcze jakieś nowe zadania, żeby zrealizować fundusz sołecki do końca. Ponad 
to kwotę 112 tys. 583,87 zł wprowadzamy z wolnych środków to jest zabezpieczenie właśnie 
tej budowy kanalizacji deszczowej z utworzeniem nawierzchni ulic. Dziękuję. 
 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (15 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr LXVII/621/2023 
w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy Złocieniec na rok 2023. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
 
Punkt 6: Podjęcie uchwał: 
4) w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 

opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych 
usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych 
warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich 
pobierania oraz szczegółowych warunków przyznawania usług sąsiedzkich, 
wymiaru i zakresu usług sąsiedzkich oraz sposobu rozliczania wykonywania takich 
usług przez Miejsko - Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Złocieńcu – druk nr 
765; 

 
 
Pani Justyna Jakubowska (Pracownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Złocieńcu): 
Dzień dobry, witam serdecznie. Nowelizacja ustawy o pomocy społecznej wprowadziła do 
katalogu usług opiekuńczych tak zwane usługi w formie... tzn. usługi sąsiedzkie. Do tej pory 
były one realizowane na terenie naszej gminy w formie tak zwanej pomocy sąsiedzkiej, ale 
były one realizowane tylko i wyłącznie na mocy naszej uchwały. W związku z tym, że teraz 
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zostały wprowadzone ustawą, znaczy nowelizacją, zmianą do ustawy o pomocy społecznej 
należy wprowadzić zmiany do uchwały dodając §2 ujednolicając nazewnictwo teraz 
wprowadzając szczegółowy zakres i wymiar sprawowania tych usług. Dodatkowo jeszcze tą 
zmianą do uchwały chcielibyśmy wprowadzić kwotę 120 zł za specjalistyczne usługi 
opiekuńcze. Do tej pory było to tak ogólnikowo ujęte w uchwale, bo było to sprecyzowane na 
podstawie kalkulacji, że kierownik będzie potem na podstawie kalkulacji uchwalonego, 
podejmował decyzje co do kwoty za te usługi specjalistyczne. Teraz zostało wprowadzone 
jednolitą stawką w kwocie 120 zł. Dziękuję. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Chciałbym zadać pytanie. Czy pomoc sąsiedzką może pełnić członek rodziny, który mieszka 
po sąsiedzku? 
 
Pani Justyna Jakubowska (Pracownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Złocieńcu): 
Członek rodziny, wspólnie niezamieszkujący - tak. Wspólnie niezamieszkujący, 
niegospodarujący. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Bez względu na to, w jakim stopniu pokrewieństwa? 
 
Pani Justyna Jakubowska (Pracownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Złocieńcu): 
Tak, małżonek, wstępnie, zstępni mogą takie formy usług sprawować, jeżeli nie zamieszkują 
wspólnie z taką osobą. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (15 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr LXVII/622/2023 w 
sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i 
specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla 
osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych warunków częściowego lub 
całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania oraz szczegółowych 
warunków przyznawania usług sąsiedzkich, wymiaru i zakresu usług sąsiedzkich oraz 
sposobu rozliczania wykonywania takich usług przez Miejsko - Gminny Ośrodek Pomocy 
Społecznej w Złocieńcu. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
 
Punkt 6: Podjęcie uchwał: 
5) w sprawie zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy społecznej, o których 

mowa w art. 96 ust. 2 ustawy o pomocy społecznej, będących w zakresie zadań 
własnych gminy Złocieniec – druk nr 766; 

 
 
Pani Wioletta Smolich (Pracownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Złocieńcu): 
Dzień dobry. Kryterium dochodowe uprawniające do świadczeń z pomocy społecznej tj. 600 
zł dla osób w rodzinie i 766 zł dla osób samotnie gospodarujących. Program "Posiłek w 
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szkole i domu" przyjęty przez Radę Ministrów na lata 2024-2028 przewiduje podwyższenie 
tego kryterium o 200%. W związku z tym zasadna jest zmiana w uchwale, ponieważ to 
kryterium zostało podwyższone. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (15 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr LXVII/623/2023 w 
sprawie zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy społecznej, o których mowa  
w art. 96 ust. 2 ustawy o pomocy społecznej, będących w zakresie zadań własnych gminy 
Złocieniec. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
 
Punkt 6: Podjęcie uchwał: 
6) w sprawie podjęcia zadania z zakresu pomocy społecznej wynikającego z 

rozeznanych potrzeb gminy Złocieniec w zakresie zapewnienia uczniom i dzieciom 
posiłku – druk nr 767; 

 
 
Pani Wioletta Smolich (Pracownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Złocieńcu): 
Uzasadnienie wprowadzenia tej zmiany jest tożsame z uzasadnieniem, które przedstawiłam 
przed chwilą. Chodzi tutaj o przyznawanie posiłków dla dzieci w szkole i w przedszkolu. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (15 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr LXVII/624/2023 w 
sprawie podjęcia zadania z zakresu pomocy społecznej wynikającego z rozeznanych potrzeb 
gminy Złocieniec w zakresie zapewnienia uczniom i dzieciom posiłku. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
 
Punkt 6: Podjęcie uchwał: 
7) w sprawie podwyższenia kwot, o których mowa w art. 8 ust. 1 pkt 1 i 2 ustawy z 

dnia 12 marca 2004 r. o pomocy społecznej, uprawniających do zasiłku celowego – 
druk nr 768; 

 
 
Pani Wioletta Smolich (Pracownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Złocieńcu): 
Uzasadnienie jest takie same, kwota, która uprawnia do przyznawania zasiłku celowego na 
zakup żywności tj. dla osób samotnie gospodarujących 1 552 zł, czyli 200% kryterium, a dla 
osoby w rodzinie 1 200 zł. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (15 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr LXVII/625/2023 w 
sprawie podwyższenia kwot, o których mowa w art. 8 ust. 1 pkt 1 i 2 ustawy z dnia 12 marca 
2004 r. o pomocy społecznej, uprawniających do zasiłku celowego. 
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Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
 
Punkt 6: Podjęcie uchwał: 
8) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy – druk nr 769; 
 
 
Pan Damian Świercz (Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Urbanistyki): 
Panie Przewodniczący. Z uwagi na to, że trzy kolejne uchwały również dotyczą podobnej 
sprawy, w zasadzie takiej samej, to czy mogę... 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Bardzo proszę. Czyli mówimy o uchwale na druku 770, 771 i 772. 
 
Pan Damian Świercz (Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Urbanistyki): 
Więc uchwały, projekty uchwał dotyczą wydzierżawienia na rzecz Energii Operatora gruntów 
pod umieszczenie przewodów elektroenergetycznych. I pierwsza uchwała dotyczy działki 
304... I to są działki drogowe, drogi niepubliczne. Pierwsza uchwała dotyczy działki 304 w 
obrębie Nowe Worowo, to jest druk 769. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (15 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr LXVII/626/2023 w 
sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 
dzierżawy. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
 
Punkt 6: Podjęcie uchwał: 
9) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy – druk nr 769; 
 
 
Pan Damian Świercz (Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Urbanistyki): 
Działka 317/1 obręb Kosobudy, powierzchnia tego będzie 3,73 metra kwadratowego. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (15 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr LXVII/627/2023 w 
sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 
dzierżawy. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
 
Punkt 6: Podjęcie uchwał: 
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10) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 
zawarcia umowy dzierżawy – druk nr 769; 

 
 
Pan Damian Świercz (Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Urbanistyki): 
Dotyczy działki nr 341, obręb Warniłęg, o powierzchni 1,95 metra kwadratowego 
powierzchni dzierżawy. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (15 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr LXVII/628/2023 w 
sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 
dzierżawy. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
 
Punkt 6: Podjęcie uchwał: 
11) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy – druk nr 769; 
 
 
Pan Damian Świercz (Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Urbanistyki): 
Działka nr 73/1 obręb Lubieszewo, powierzchnia dzierżawy 2,14 metra kwadratowego. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (15 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr LXVII/629/2023 w 
sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 
dzierżawy. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
 
Punkt 6: Podjęcie uchwał: 
12) w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Złocieńca – druk nr 773; 
 
 
Pan Andrzej Jankowski (Przewodniczący komisji skarg, wniosków i petycji): 
Skarga dotyczy pojemnika „mauzer”  o pojemności tysiąca litrów, 
który według skarżącego zawiera toksyczne substancje. W toku analizy dowodów służby 
miejskie robiły zdjęcia wykazując... Straż Miejska zbadała zawartość pojemnika. Okazało się, 
że jest pusty, suchy, nie posiada żadnych elementów płynnych. Wizja lokalna Sanepidu 
również wykazała taki sam wniosek. W związku z tym skarga zostaje przez Komisję uznana 
za bezzasadną. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (15 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr LXVII/630/2023 w 
sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Złocieńca. 
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Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
 
Punkt 6: Podjęcie uchwał: 
13) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy – druk nr 774; 
 
 
Pan Damian Świercz (Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Urbanistyki): 
Do końca tego roku Osoba fizyczna w wydzierżawieniu posiada sklep w Darskowie, to jest 
sklep przy świetlicy. Z uwagi na upływający okres dzierżawy zasadnym jest podjęcie uchwały 
wydłużającej termin obowiązywania umowy z okresem do pięciu lat. Reszta pozostanie w 
kompetencji Rady Miejskiej. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (15 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr LXVII/631/2023 w 
sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 
dzierżawy. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
 
Punkt 6: Podjęcie uchwał: 
14) zmieniającą uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej gminy Złocieniec 

na lata 2023 – 2030 – druk nr 777; 
 
 
Pani Żaneta Mirowska (Skarbnik Gminy Złocieniec): 
Szanowni Państwo, w załączniku numer 1 aktualizujemy wszystkie wartości wynikające ze 
zwiększenia dochodów i wydatków. Natomiast w załączniku numer 2 dodajemy następujące 
przedsięwzięcia i te przedsięwzięcia, i ich opis realizacji jest w większości w roku 2024. Ale 
żeby móc ruszyć w ogóle z jakimkolwiek przetargiem musimy mieć je wprowadzone do 
wieloletniej prognozy finansowej. I tamte zadania to: "Wymiana oświetlenia na terenie gminy 
Złocieniec", "Remont nawierzchni asfaltowej, ulica Zdobywców Wału Pomorskiego", 
"Wymiana okien drewnianych w budynku Urzędu Miejskiego w Złocieńcu", "Wymiana 
posadzki w świetlicy wiejskiej w Kosobudach", "Remont świetlicy wiejskiej w Darskowie", 
"System indywidualnej segregacji odpadów, wzrost segregacji i jakości odpadów w gminie 
Złocieniec", oraz dotacja dla powiatu drawskiego na zadanie "Przebudowa ronda Ceramików 
z oświetleniem oraz z drogami dojazdowych, ulica 5 Marca, ulica Chopina. Oczywiście 
zwiększamy kwotę deficytu i pokazujemy, że różnica tych 112 tys. zostanie pokryta środkami 
z nadwyżki z lat ubiegłych. Dziękuję. 
Radny Piotr Jurski: 
Składam wniosek do Pana Burmistrza Złocieńca, Krzysztofa Zacharzewskiego. Zwracam się 
do Pana Burmistrza o zmianę uchwały w sprawie uchwalenia WPF gminy Złocieniec na lata 
2023-2030, wprowadzenie zadania współfinansowanego z powiatem drawskim, budowa 
chodnika drogi 10 92Z w miejscowości Stare Worowo w kwocie 70 tys. 575,01 zł. Dziękuję. 
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Pani Żaneta Mirowska (Skarbnik Gminy Złocieniec): 
Powiem Państwu, że jeżeli ma być wprowadzony teraz to musimy zrobić przerwę. Oceniam, 
że potrzebuję z dwie godziny, żeby przeliczyć wszystkie tabelki wynikające z załącznika 
numer 1 i 2. To nie jest wprowadzenie do jednego miejsca, tylko w tym momencie. 
 
Radny Piotr Jurski: 
Głosowanie nad wnioskiem chyba trzeba przeprowadzić.  To jest wniosek. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Zdajemy sobie sprawę, że trzeba ogłosić przerwę około 2 godzin, tak? 
 
Radny Piotr Jurski: 
Przepraszam, mam tylko jedną uwagę. Pani Skarbnik wiedziała, że taka uchwała będzie 
wprowadzona. 
 
Pani Żaneta Mirowska (Skarbnik Gminy Złocieniec): 
Wie Pan, kiedy się dowiedziałam?  W momencie, kiedy została wysłana uchwała we wtorek 
do Państwa. 
 
Radny Piotr Jurski: 
W poniedziałek. 
 
Pani Żaneta Mirowska (Skarbnik Gminy Złocieniec): 
Nie. We wtorek było spotkanie. We wtorek o godzinie 15:45 spotkaliśmy się na komisji.  
 
Radny Piotr Jurski: 
Pani się nie przygotowała i teraz wychodzi na to, że jest presja stawiania pod ścianą. 
 
Pani Żaneta Mirowska (Skarbnik Gminy Złocieniec): 
Nawiążę do sytuacji, gdzie Pan mnie sam jakiś czas temu ustawiał, że tak powiem, delikatnie 
do pionu i powiedział mi Pan, że dlaczego my dostajemy uchwały w dniu sesji? No to staram 
się wysyłać uchwały wcześniej, żeby nie było. No ale jeżeli Pan chce, no to zróbmy tę 
przerwę i bardzo proszę, ja to wprowadzę. 
 
Radny Piotr Jurski: 
Pani jest tak sprawnym Skarbnikiem, że zrobi to szybciej. Dziękuję. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (12 głosów „za”, 2 głosy 
„przeciw”, 1 głos „wstrzymujący się”) przyjęła wniosek Radnego Piotra Jurskiego. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem wniosku za wyjątkiem Radnych: Zbigniewa Albiniaka, 
Mirosława Kacianowskiego, którzy byli przeciwni oraz Radnej Elżbiety Frankowskiej, która 
wstrzymała się od głosu  - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
W związku z powyższym ogłaszam przerwę - 2 godziny Na czas sporządzenia. 
 
Radny Piotr Jurski: 
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Obieca Pani, Pani Skarbnik, że zrobi Pani zmianę szybciej. 
 
Pani Żaneta Mirowska (Skarbnik Gminy Złocieniec): 
Nie obiecam Panu. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Ale bardzo proszę, żebyśmy zawsze mówili do mikrofonu, sesja jest nagrywana i 
protokołowana, wszystko musi być w protokole. 
 
Radny Piotr Jurski: 
Kwota 70.575,01 zł. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Dobrze, ogłaszam przerwę do czasu kiedy Pani Skarbnik poprawi WPF. 
 
Radny Zbigniew Albiniak: 
Panie przewodniczący, dwie godziny przerwy mamy? 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Do czasu, kiedy Pani Skarbnik zrobi poprawkę do uchwały. Jeżeli to będzie szybciej niż dwie 
godziny, oczywiście będziemy szybciej. 
 
Radny Piotr Jurski: 
Ale w jaki sposób nas przewodniczący zawiadamia? No trudno, żebyśmy siedzieli teraz 2 
godziny. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
No dobrze. 
 
Radny Piotr Jurski: 
W jaki sposób Pan Przewodniczący zawiadomi nas? Czy możemy opuścić i przyjechać? 
Czekać na telefon od Pana? 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Pani Skarbnik, jeszcze raz pytam. Orientacyjnie czas. Mniej więcej dwie godziny, tak? 
 
Pani Żaneta Mirowska (Skarbnik Gminy Złocieniec): 
Muszę przeliczyć wszystkie pozycje, potem wprowadzić to do załącznik numer 2. Poprawić 
objaśnienia, które są tutaj. Potrzebuje czasu, nie chcę powiedzieć, że godzinę, bo za godzinę 
wszyscy będziecie a mnie może nie być. Nie jestem w stanie oszacować. 
 
Radny Mateusz Waszczyk: 
Panie Przewodniczący, może byśmy pozostałe uchwały jeszcze przegłosowali do końca i ta 
uchwała na sam koniec zostanie. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Nie wiem, czy możemy tak zrobić. Nie możemy? Jest porządek uchwał, jest porządek obrad 
uchwalony i musimy po kolei wszystko. Dobrze, jest godzina 17.10. Ogłaszam przerwę do 
godziny 19:00. 
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Po przerwie (godz. 19:34) Przewodniczący wznowił obrady. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Ogłaszam koniec przerwy. Pani Skarbnik wykonała swoją pracę. W związku z tym mamy już 
nową uchwałę. Pani Skarbnik, bardzo bym prosił, parę słów tylko, bez omawiania wszystkich 
zmian, bo 21 nas zastanie. Parę słów na temat tej uchwały. 
 
Pani Żaneta Mirowska (Skarbnik Gminy Złocieniec): 
Panie Przewodniczący, zrobię to na stojąco, bo... Wierzcie mi, że siedzieć już dzisiaj nie dam 
rady. Dwie godziny to jest dla mnie już taka dobitka, że... dość. Podsumowując tak najkrócej, 
jak Pan Przewodniczący tutaj by chciał, to jeżeli spojrzymy w załączniku nr 2... Na samym 
końcu, bo Państwo tego nie widzą. Pan Przewodniczący tylko ma. Pojawiło się zadanie 
Dotacja dla powiatu drawskiego, budowa 1092Z w miejscowości Stare Worowo w kwocie 70 
575,01 zł. Jest to dotacja, która zostanie udzielona w roku 2024. Taką informację dostałam, że 
w 2024, nie w tym roku jeszcze. Tak naprawdę wszystkie po kolei dochody, wydatki. 
Trzymam Pana radnego za słowo. Wykazałam w pozycji Pozostałe dochody, że Pan znajdzie 
te 70 000. Chociaż co by się nie działo, to Pan je znajdzie, więc trzymam Pana za słowo. I tak 
naprawdę... To tyle. Reszta zmian została omówiona. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Zawsze jestem uczulony, jak ktoś mówi: "znajdzie", żeby ktoś mógł znaleźć, to ktoś musi 
zgubić. Nie sądzę, żeby ktoś zgubił. W związku z tym trzeba będzie po prostu zrobić cięcie. 
 
Pani Żaneta Mirowska (Skarbnik Gminy Złocieniec): 
Ale Pan Radny zapewniał, że znajdzie, więc... 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Nie znajdzie, tylko wskaże miejsce, gdzie należy ciąć. Żeby znaleźć, to ktoś musi zgubić. Tak 
jest, tak jest, nie byłbym sobą. Dobrze. Czy możemy przystąpić do głosowania? Nie widzę 
sprzeciwu. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (13 głosów „za”, 1 głos 
„przeciw”, 1 głos „wstrzymujący się”) - podjęła Uchwałę Nr LXVII/632/2023 zmieniającą 
uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej gminy Złocieniec na lata 2023 – 2030. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały za wyjątkiem Radnego Zbigniewa Albiniaka, który 
był przeciw oraz Radnej Elżbiety Frankowskiej, która wstrzymała się od głosu  - lista 
głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
 
Pani Żaneta Mirowska (Skarbnik Gminy Złocieniec): 
Panie Burmistrzu, Panie Przewodniczący, mogę dopowiedzieć? Ja wiem, że kolejność 
rozwalę, ale mogę słowo? 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Proszę. 
 
Pani Żaneta Mirowska (Skarbnik Gminy Złocieniec): 
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Pierwsze to chciałabym się zwolnić na dzień dzisiejszy z sesji, bo jeszcze tu jest parę rzeczy, 
a ja już mam naprawdę dość i nie usiedzę tutaj. Więc mam nadzieję, że zrozumiecie i 
wybaczycie, że się urwę. I teraz jeżeli chodzi, ja wiem, że to miało być w komunikatach i 
oświadczeniach, ale nie dotrwam do końca. Więc 3 listopada zapraszam wszystkich Państwa 
radnych na omówienie projektu budżetu. Wstępnego. Cały szkielet będzie. Zobaczycie, ile 
będzie brakowało, gdzie będziemy. Ja poczekam na Wasze propozycje, co zostaje, co tniemy, 
gdzie szukamy, gdzie znajdziemy. Godzinę jeżeli Państwo chcecie, to możecie sami 
zaproponować taką, żeby była dla Was dogodna. Ja będę miała przygotowany ogólny zarys, 
tak żeby to wyglądało tak jak w zeszłym roku. Pokażę Wam, ile było w tegorocznym 
budżecie na danej pozycji, jakie są propozycje na rok następny, ile brakuje. Chciałabym, 
żebyście przetrawili to przez weekend i wtedy, to jest chyba 6, poniedziałek, żebyśmy się 
spotkali, żeby już konkretnie spiąć ten budżet, żeby można było już iść dalej z Wieloletnią 
Prognozą Finansową, zobaczyć, jak się ukształtują wskaźniki. No, żebyśmy to spięli. 
 
Radna Grażyna Kozak: 
3 i 6, tak? 
 
Pani Żaneta Mirowska (Skarbnik Gminy Złocieniec): 
3 to byłby piątek. Dlatego chciałabym, żebyście... dogodny dla siebie o jakiejś godzinie, nie 
wiem, czy popołudniowe godziny, czy jak tam, jak Państwo wolicie. A 3 ustalimy, o której 
godzinie 6. Bo czas jest coraz bliżej. 15 nieubłaganie się zbliża. To już mówię, to...To może 
umówmy się tak, że Państwo... Nie wiem, Pani Doroto, proszę zgłaszać propozycje do Pani 
Doroty, jak pasują te godziny i wtedy coś ustalimy, żeby... Zależy mi na tym, żeby wszyscy 
Państwo byli. 
 
Radna Monika Kuczyńska-Kochana: 
Ja już wiem, że 6 nie będę, ale 3 tak. 
 
Radny Piotr Jurski: 
Pani Skarbnik, nie będzie mnie. Wylatuję. 
 
Pani Żaneta Mirowska (Skarbnik Gminy Złocieniec): 
Ktoś mi obiecał, że znajdzie 70 000. 
 
Radny Piotr Jurski: 
Znajdę, ale nie obiecałem, że będę 3. Ale na 3 przygotuję Pani na piśmie. Tu kolega przekaże. 
6 też mnie nie będzie, jestem za granicą od dzisiaj w nocy, tak że przepraszam bardzo. 
 
Pani Żaneta Mirowska (Skarbnik Gminy Złocieniec): 
Dziękuję. Zapraszam. Ja uciekam. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Dziękuję bardzo. Przepraszam za kłopot. Za ten wysiłek, który musiała Pani wykonać. 
Dobrze. Idziemy dalej. Przechodzimy do uchwały na druku 778 w sprawie udzielenia przez 
Gminę Złocieniec pomocy finansowej dla Powiatu Drawskiego w formie dotacji celowej na 
dofinansowanie zrealizowanego przez Powiat Drawski zadania. 
 
 
Punkt 6: Podjęcie uchwał: 
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15) w sprawie udzielenia przez Gminę Złocieniec pomocy finansowej dla Powiatu 
Drawskiego w formie dotacji celowej na dofinansowanie realizowanego przez 
Powiat Drawski zadania – druk nr 778; 

 
 
Pan Krzysztof Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
W uzgodnieniu z Powiatem Drawskim przystąpiliśmy do zadania i powiat złożył wniosek na 
dofinansowanie inwestycji rondo Ceramików i ulica Chopina. Z racji tego, że prośba z naszej 
strony była o to, by ulicę Chopina wziąć pod uwagę ze względu na to, żeby zrobić tam 
inwestycję dodatkową, związaną z gromadzeniem wód. Wiedząc o tym, że dla nas jest to 
ważne ze względu na ulicę Szkolną, po to, żeby ją utwardzić, później też, żeby normalnie 
mógł tam być stworzony ruch pojazdów w obie strony, żeby dojazd do szkoły. I po 
ponownym złożeniu wniosku po wycenie okazało się, że przetarg został rozstrzygnięty. 
Kwota zakładana we wcześniejszych uzgodnieniach zmieniła się, uległa powiększeniu i też w 
momencie, kiedy firma została wyłoniona, podpisana została umowa na wykonanie, to został 
dokonany wstępny podział finansowania zadania. Z naszej strony potrzebne jest 
sformalizowanie tego, realizacja tego wspólnego zadania. No i stąd też ta uchwała powiązana 
z podpisaniem porozumienia pomiędzy Powiatem Drawskim, a Gminą Złocieniec. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (15 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr LXVII/633/2023 w 
sprawie udzielenia przez Gminę Złocieniec pomocy finansowej dla Powiatu Drawskiego w 
formie dotacji celowej na dofinansowanie realizowanego przez Powiat Drawski zadania. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
 
Punkt 6: Podjęcie uchwał: 
16) zmieniającą uchwałę w sprawie zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków 
lub znajdującym się w gminnej ewidencji zabytków położonym na obszarze gminy 
Złocieniec – druk nr 779; 

 
 
Pan Damian Świercz (Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Urbanistyki): 
Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, na sesję listopadową szykowany jest projekt uchwały 
dotyczącej udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie przy zabytkach 
pozyskanych z Rządowego Funduszu Programu Odbudowy Zabytków. Z uwagi na to, że będą 
funkcjonowały tak jakby 2 równoległe uchwały, to w każdej z tych uchwał należy odnieść się 
wzajemnie do tej drugiej po to, żeby powstał pewien spór kompetencyjny wynikający z tych 
uchwał. Stąd też należy odpowiednio dzisiaj zaprojektować tę uchwałę obowiązującą od 2020 
r. po to, żeby w następnej kolejności móc przyjąć też uchwałę dotyczącą Rządowego 
Programu Odbudowy Zabytków. 
 
Radny Zbigniew Albiniak: 
Proszę tylko o dwa zdania. Zakres tych prac jaki jest mniej więcej? Tych konserwacyjnych. 
 
Pan Damian Świercz (Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Urbanistyki): 
Chodzi o te pozyskane z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków? To jest dalszy etap 
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remontu fundamentów kościoła. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Wystarczy na wszystkie, na całość fundamentów? 
 
Pan Krzysztof Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
Tak. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (15 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr LXVII/634/2023 
zmieniającą uchwałę w sprawie zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub 
znajdującym się w gminnej ewidencji zabytków położonym na obszarze gminy Złocieniec. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
 
Punkt 6: Podjęcie uchwał: 
17) w sprawie udzielenia przez Gminę Złocieniec pomocy finansowej dla Powiatu 

Drawskiego w formie dotacji celowej na dofinansowanie realizowanego przez 
Powiat Drawski zadania – druk nr 781. 

 
 
Pan Krzysztof Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
Chciałem powiedzieć, że przez cały rok budżet jest pilnowany i realizowany w taki sposób, 
żeby zadania, które są na samym początku ustalone, żeby one dotrwały i były wykonane do 
końca roku. Tak samo planowanie następnego budżetu tak jak do tej pory trwało przez lata z 
Państwem wspólnie, bez żadnych sytuacji trudnych, konfliktowych, być może były trudne ze 
względu na to, że trzeba było podejmować decyzje i brać odpowiedzialność, ale jakoś bez 
większych problemów mieliśmy możliwość tego, żeby głosowanie przebiegało w sposób taki, 
że wszyscy Państwo byliście za. To była wypadkowa tych wszystkich naszych działań i 
współpracy. Nie wiem, dlaczego akurat tym sposobem, wiedząc o tym, że to są w przyszłym 
roku pieniądze, które komuś trzeba będzie zabrać. Nie wiem, dlaczego tak łatwo poddajemy 
się, bo nie chodzi o to, że nie wykonamy tego zadania, że to zadanie w Starym Worowie nie 
będzie wykonane. Ale to, co mówiłem wcześniej, próbujemy, żeby zostało wykonane przez 
inwestora w zakresie takim, jak powinno być od początku do końca, bo taka też była formuła 
ubiegania się o dofinansowanie. I patrząc na większość z Was, wiem, że część zadań jest 
przygotowana na przyszły rok również do wykonania. Patrząc na straż, która też ma do 
wymiany. Po ostatnich też ostatnich manewrach wymianę kabli, które też wycenione są na 50 
000 zł.  Patrząc na... na odwodnienie ulicy Wielkopolskiej i Szczecińskiej, gdzie staramy się 
też system gospodarczym, wszystko robić, by zadanie wykonać i żeby było to wykonane, 
zrobione. Dom Seniora w Budowie - mamy świadomość, że trzeba będzie dołożyć na 
początku roku następne pieniądze. I wiele różnych rzeczy, które sprawiają, że to są bardzo 
trudne decyzje i dostajecie Państwo na koniec dokument, który jest konsekwencją ciężkiej 
pracy akurat Zastępcy i Pani Skarbnik. I też dylematów, co zrobić, żeby akurat to mogło się 
znaleźć. Tylko jak to ryzyko rozłożyć, żeby udało się to wszystko zrobić. OK. To jest ta 
najważniejsza rzecz, dlatego najbardziej mnie dziwi to, że już od razu w sposób taki 
rozwalający cały system dotychczasowy jakby podejmujemy dzisiaj, podejmujecie Państwo 
podejmujecie decyzje, nie jesteśmy wykonawcą, więc ja w żaden sposób nie mogę, nie chcę 



38 
 

w żaden sposób wpływać na Was, tylko uświadomić, że to jest jednak decyzja, która też po 
części w naszym mniemaniu jest trochę nie w porządku, że na kolanie przygotowujemy 
uchwałę po to, żeby ją w tym momencie dzisiaj podjąć, a później czekać do końca roku, nie 
wiadomo, co się pojawi, wiedząc, że w przyszłym roku będzie to wykonane. Było wykonane, 
lecz w innej atmosferze i też nie o takiej godzinie. Dlaczego tak jest? No nie do końca to 
rozumiem, ale jakby to powiedzieć, te kilka słów przed głosowaniem Oczywiście nie mam do 
Państwa żadnych pretensji, bo to jest Wasza decyzja, więc wiecie, ma każdy z Was swoje 
zdanie i tak to będzie. No więc mając świadomość, że chodnik w Starym Worowie jest dla 
mieszkańców niezmiernie cenny, ważny, tak jak wiele innych inwestycji w innych miejscach, 
tylko w pewnym momencie na niektóre rzeczy tych pieniędzy nie starczy. Na pewno nie dla 
Starego Worowa, ale też świadomość, że trzeba wybierać pomiędzy jedną rzeczą, na którą 
tych pieniędzy starczy, a inną rzeczą, na którą zabrakło. Dziękuję bardzo. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Panie Burmistrzu, to nie jest najgorsze, to, że godzina jest taka albo inna. Najgorsze jest to, 
że... Inwestycja, która i tak byłaby zrobiona, byłaby zrobiona przez powiat. I ona by była 
zrobiona w tym samym czasie i my nie musielibyśmy do tego dokładać. Tyle i tylko tyle. 70 
000 oddajemy od razu. Jeżeli stać nas na to, bardzo proszę, ale uważam, że te pieniądze 
można by było dodatkowo na coś innego spożytkować, bo ta inwestycja i tak by była 
zrobiona. Powiat nie pozwoliłby sobie na to, żeby stracić dotację w wysokości 560 000. Oni 
by to zrobili. Co więcej, mieli to zapisane w Wieloletniej Prognozie Finansowej. W planie 
finansowym. Mieli to wpisane? Mieli. Są na to przygotowani, by to zrobili. Natomiast my 
sobie tak lekką ręką 70 parę tysięcy wydajemy. Oczywiście, jeżeli mamy gest, proszę bardzo. 
Przepraszam, że uniosłem się. 
 
Radny Piotr Jurski: 
Jeszcze raz powtórzę, znajdę te pieniądze. Nikomu, nikomu, na pewno straży, nikomu nie 
będą te pieniądze zabrane, wpłyną pieniądze do budżetu. Powinienem to zrobić na piśmie 
notarialnie? Nie straszcie ludzi. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Ja nie straszę. Tylko pieniądze można wydać na coś dodatkowego. Tyle i tylko tyle. Ale ja 
nikogo nie straszę. Pan taki strachliwy jest? Nie sądzę. Dobrze, kończmy tę dyskusję. Czy 
ktoś chciałby jeszcze zabrać głos? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (12 głosów „za”, 2 głosy 
„przeciw”, 1 głos „wstrzymujący się”) - podjęła Uchwałę Nr LXVII/635/2023 w sprawie 
udzielenia przez Gminę Złocieniec pomocy finansowej dla Powiatu Drawskiego w formie 
dotacji celowej na dofinansowanie realizowanego przez Powiat Drawski zadania. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały za wyjątkiem Radnych: Zbigniewa Albiniaka, 
Mirosława Kacianowskiego, którzy byli przeciw oraz Radnej Elżbiety Frankowskiej, która 
wstrzymała się od głosu  - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Punkt 7: Informacje z analiz oświadczeń majątkowych przeprowadzonych przez: 
1) Przewodniczącego Rady Miejskiej w Złocieńcu - druk nr 775; 
2) Burmistrza Złocieńca - druk nr 776; 
3) Wojewodę Zachodniopomorskiego – druk nr 780. 
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Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Jeżeli Państwo pozwolicie, to nie będę przedstawiał tych informacji. One są do wglądu w 
biurze rady. Każdy, kto będzie chciał zapoznać się z tymi informacjami, zapraszam do biura. 
 
 
Punkt 8: Komunikaty i oświadczenia. 

 
Radna Grażyna Kozak: 
O te śpiewy historyczne. Może byś powiedziała dla wszystkich, bo ja np. dopiero się tu 
dowiaduję, że jakieś zebranie było. Coś tam mamy śpiewać, coś tego, ale... 
 
Radna Elżbieta Frankowska: 
Dostaliśmy zaproszenie od Złocienieckiego Ośrodka Kultury, więc poszliśmy na to spotkanie, 
bo jak co roku są śpiewy historyczne. W tym roku odbędą się 9 listopada o godzinie 18:00. O 
20 będzie polonez. No i zostaliśmy zaproszeni do śpiewu. Wyszło nam, że Pan 
Przewodniczący też był na spotkaniu. Mamy śpiewać "Mury". Jest jeszcze takie dodatkowe 
zadanie w odpowiedzi na... No to co ma jeszcze powiedzieć? Dopiero dzisiaj się pierwszy raz 
spotykamy. Tak że tak to wygląda. Są jeszcze 3 pytania, na które zaproponowano na tym 
spotkaniu, żeby odpowiedzieć. Mogę to nagrać, proszę powiedzieć. Można to na piśmie. 
Znaczy kto chce. Takie mają być przerywniki. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Właśnie, czy próbę jakąś organizujemy? Zastrzegam, że będę mruczał. 
 
Pan Krzysztof Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
3-go przy okazji budżetu. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
3-go listopada po omówieniu budżetu. 
 
 
Punkt 9: Zamknięcie sesji. 
 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu Pan Mirosław Kacianowski poinformował,  
że porządek obrad został wyczerpany. Dziękując Radnym i Gościom za uczestnictwo - 
zamknął LXVII Sesję Rady Miejskiej w Złocieńcu (godz. 19:56). 
 
 
     Protokołowała:                                                                                     Przewodniczący:  
 
   Dorota Kowalczyk       Mirosław Kacianowski 
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